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KNJIŽNICA ŠOŠTANJ
OBČINA ŠOŠTANJ

ZVRST KDAJ KAJ KJE VABI VAS

RAZSTAVA oktober 2020 Razstava: Tjaša Rezman: Modrina Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

RAZSTAVA oktober 2020 Razstava: Barvita jesen Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

SEJEM ponedeljek, 5. 10., 10.00–18.00 Knjižni sejem Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PLANINSTVO torek, 6. 10. 4. Planinski večer: Tabor za odrasle Šoštanj Planinsko društvo Šoštanj

POGOVOR sreda, 7. 10., 17.00 Bralni klub, Čas za knjigo Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PRAVLJICE četrtek, 8. 10., 17.00 Ura pravljic v angleškem jeziku Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PLANINSTVO petek, 10. 10.–11. 10.
Pohod na Hrvaškem: Sisol (835 m), Plominjska 
gora

Hrvaška Planinsko društvo Šoštanj

POTOPIS torek, 13. 10., 18.30
Potopis: Urška Sotler: Oman, arabska pravljica 
z dvoletnikom

Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PRAVLJICE četrtek, 15. 10., 17.00 Pravljična joga Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

RAZSTAVA četrtek, 15. 10., 18.00 Odprtje razstave TOKO Mestna galerija Šoštanj
Zavod za kulturo Šoštanj in 
Muzej Usnjarstva Šoštanj

PLANINSTVO sobota, 17. 10.
Pohod po Trški poti okoli Šoštanja ob prazniku 
mesta Šoštanj

Šoštanj Planinsko društvo Šoštanj

PRAVLJICE četrtek, 22. 10., 17.00
Pravljična meditacija za otroke z Janjo in 
medvedkom Tapkom

Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

ZELIŠČA sreda, 28. 10., 16.00–18.00 Zeliščarna s Kato Laštro Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

FILM četrtek, 29. 10., 17.00 Filmoljubci beremo filme Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj
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Intervju

Leto, ki so ga zaznamovali projekti in epidemija. 
Od lanskega septembra do letošnjega je Občina 
Šoštanj uspešno izvedla zadane naloge in kljub 
dvomesečni »prekinitvi« dela zaradi epidemije 
funkcionira v skladu s proračunom in načrtova-
nim delom. Na nek način se je občina do sedaj 
uspešno ubranila okužb s covid-19, razen neka-
terih izjem. Poleg tega se je znova dokazala so-
lidarnost in pomoč, ki pride v pravem trenutku. V 
septembru je bilo kar nekaj prireditev, odprli pa 
so tudi prenovljeni in preimenovani Glavni trg. O 
letu, ki je za nami, je za občane spregovoril župan 
Občine Šoštanj Darko Menih, prof., ki vsem tudi 
vošči ob prazniku.  

Spoštovani župan. Občino Šoštanj vodite že četrti 
mandat. Vsak vaš mandat je bil poseben, kaj vas 
je že doletelo v teh časih?
V vsakem obdobju človek doživi marsikaj. Veliko je 
bilo dobrega, ponosni smo na nov vrtec, glasbeno 
šolo, oba prenovljena trga, ogromno kilometrov pre-
novljenih cest, domove krajanov … To so stvari, ki 
bodo ostale v zelo lepem spominu. Žal pa je bilo tudi 
nekaj slabih – poplave, plazovi, žled, požari …, sedaj 
pa še ta nevidni virus. 
Tokratni je še posebej drugačen. Ne moremo 
mimo tega, da nas je letos doletelo na nek način 
izredno stanje zaradi epidemije COVID-19. Kakšno 
je stanje v občini od 16. marca 2020 dalje?
Stanje je podobno kot drugod v državi. Potem ko 
smo bili skoraj dva meseca doma, se je življenje po-
časi vračalo v kolikor toliko normalne tirnice. Vrnili 

smo se v službe, ljudje so se malo družili, hodili na 
izlete … Vsi pa moramo do nadaljnjega sprejeti neko 
novo realnost, to so maske v zaprtih prostorih, soci-
alna distanca, razkuževanje … V interesu vseh je, da 
ostanemo zdravi, le s skupnimi močmi nam to lahko 
uspe, čeprav zadnji podatki niso spodbudni. 
Seveda sem posebej vesel, da v naši občini do sedaj 
ni bilo veliko okužb, želim si, da tako tudi ostane. Z 
odprtjem vrtcev in šol moramo biti pripravljeni na 
marsikaj.
Kar se konkretno dela občinske uprave tiče, so nuj-
ne stvari potekale nemoteno, prav tako je bilo vre-
me naklonjeno gradbincem, tako da smo uspešno 
dokončali prenovo Glavnega trga, če povem zgolj 
največji projekt.
Kakšne ukrepe je sprejela Občina?
Poudariti moram, da ukrepov ne sprejema Občina 
temveč Vlada. Mi jim sledimo. Tako smo zaprli igri-
šča, športne in druge javne objekte, ki so v naši lasti, 
izdali uredbo o prepovedi kurjenja in podobno.
V prvem valu, ko je bila razglašena v Sloveniji epide-
mija, so bili aktivno vključeni civilna zaščita in gasilci, 
tudi na lokalni ravni. Redno smo bili v kontaktih z 
občinskim poveljnikom. Pomagali smo predvsem pri 
oskrbi z osnovnimi potrebščinami za najranljivejše 
občane. Na tem mestu bi se ponovno zahvalil vsem, 
ki so pomagali z donacijami zaščitne opreme, in sicer 
HSE, RGP, Terme Topolšica, Šiviljstvo Vera Kodrun in 
Volonte Jelena Stevančević. Vesel sem, da so med 
nami ljudje, ki so pripravljeni pomagati v težkih ča-
sih.
Občina Šoštanj je oprostila plačilo najemnine vsem, 
ki imajo v najemu občinske poslovne prostore, in 
zmanjšala stroške plačila komunalnega prispevka.
Velikokrat se očita Občini, da bi morala obveščati 
o stanju, da bi lahko naredila več in da bi moral 
dobiti vsak član gospodinjstva masko, ne pa da je 
Občina razdelila maske po gospodinjstvih. Imate 
kakšne odgovore na to?
Kot rečeno, vse ukrepe, povezane s COVID-19, spre-
jema država, priporočila daje Nacionalni inštitut za 
javno zdravje. Stvari se spreminjajo iz dneva v dan, 
navodila dopolnjujejo, zaostrujejo, popuščajo … 
Zbrana so na spletnih straneh vlade in NIJZ, dnevno 
so v informativnih oddajah. Vse, kar je sprejela Obči-
na Šoštanj in je bilo pomembno za naše občane, smo 
obveščali preko naše spletne in FB strani ter lokalnih 
medijev. Podatkov o okuženih Občina ne dobi, tudi 
če bi jih, jih objaviti ne smemo, saj gre za občutljive 
podatke, ki se tičejo zdravja posameznika. 
Ob podarjenih maskah sem postal zelo žalosten, ko 
sem ponovno videl, kako so naravnani nekateri ljud-
je. Podarili smo vsakemu gospodinjstvu eno pralno 
masko. Takšna je bila naša odločitev, saj smo želeli 
narediti nekaj dobrega za ljudi. Mnoge Občine so se 
tako odločile. Nekatere so dale vsakemu občanu, ve-
liko občin pa česa podobnega sploh ni naredilo. So 
ljudje, ki so se za maske iskreno zahvalili, so pa tudi 
drugi, ki so pokazali izrazito nezadovoljstvo. Vedno 
bo tako.
Je pa Občina preko Civilne zaščite dostavila šoli in 
vrtcu v prvem valu 8.500 mask in sedaj šoli še 2.050.
Na Občini ves čas spremljamo situacijo, smo v sti-
kih z vodstvom šole, vrtca, domom Zimzelen in bol-
nišnico v Topolšici  ter pripravljeni na ukrepe, če bo 

potrebno. Kot sem že omenil, pa vsa navodila, tudi ob 
izbruhu bolezni, dajejo NIJZ in epidemiologi. 
Kaj se pričakuje, kako bi potolažili občane, jim 
lahko vlijete upanja, da se bodo zadeve do konca 
leta vsaj kolikor toliko normalizirale?
Odgovora na vprašanje, kdaj se bo življenje vrnilo 
na stare tire, trenutno nihče ne ve. Vsi si želimo, da 
bi se stvari čim prej normalizirale. Dvomim, da bo to 
konca leta. Je pa odvisno od nas vseh, kako se bomo 
obnašali. Dejstvo je, da je virus med nami in se bomo 
morali navaditi z njim živeti. Izolacija, kakršno smo 
doživeli, ni dobra za nikogar.
Kako pa vi preživljate ta čas? Ste bili kje na dopu-
stu? Ste v družini vsi zdravi?
To za nikogar niso prijetni časi. Ves čas sem nekako 
na preži, pripravljen, še pogosteje preverjam sporo-
čila, kot sem jih sicer. Vsake stvari se lotevamo pre-
vidno, z željo, da naredimo vse, da preprečimo širje-
nje okužbe. Zavedati pa se moramo, da lahko tudi s 
preventivnim ravnanjem okužbo staknemo nevede. 
Na dopustu letos nisem bil. Trenutno smo vsi zdravi.
Tega vam želimo še naprej. Zdaj pa bi se mogoče 
posvetila času od lanskega do letošnjega sep-
tembra, ko praznuje Občina svoj praznik in na nek 
način vsako leto naredimo pogled nazaj. Kaj bi 
rekli na splošno, ste zadovoljni s tem pogledom?
Do neke mere sem. Ravno zaradi dejstva, da smo 
kljub epidemiji uspeli izpeljati kar nekaj projektov, 
na katere smo ponosni. Po drugi strani pa je ravno 
zaradi epidemije kar nekaj prireditev odpadlo, za 
veliko smo bili vsi prikrajšani. Tu mislim predvsem 
na društvene dejavnosti, ki so bile letos v veliki meri 
okrnjene, kar pa zagotovo ni dobro za splošno poču-
tje in vzdušje v občini. 
Mogoče na začetku slovenski javnosti najbolj 
znan problem Šoštanja – sosežig odpadkov v Ter-
moelektrarni Šoštanj. Kako tečejo pogovori z vod-
stvom, kakšne so analize in kaj menite na pobudo 
civilno iniciative?
Z vodstvom Termoelektrarne dobro sodelujemo, kar 
se vidi tudi po tem, da je direktor vsakokrat priprav-
ljen priti tudi pred svetnike in jim odgovoriti na vsa 
morebitna vprašanja. Opravljena je bila študija in 
objavljeno Poročilo o vplivih na okolje za sosežig v 
TEŠ, Občina Šoštanj bo naročila recenzijo tega po-
ročila. Na podlagi vseh informacij se bo Občina nato 
odločila, ali sosežig podpira ali ne. Ko rečem Občina, 
mislim na Občinski svet. Svet je najvišji organ, ki bo 
na koncu sprejel tudi odločitev.
Če mislite Šaleško eko gibanje, ki ostro nasprotuje 
sosežigu, me pri njih moti dejstvo, da delujejo pre-
težno anonimno, nikjer nismo našli njihove uradne 
registracije. Ko jih je TEŠ povabili k sodelovanju 
v širši skupini, kjer bi bili iz prve roke seznanjeni o 
vseh postopkih, so to zavrnili. Na njihovo prvo ok-
roglo mizo me niso uradno povabili, novinarjem so 
dali informacijo, da me ni v dvorani, čeprav sem bil 
prisoten. Novinarka je v Večeru zapisala, da sem za 
sosežig, a tega nisem nikoli izrekel. Kljub temu da 
so dobili natančne in razumljive odgovore o našem 
stališču, da o vsem odloča Svet Občine, kar naprej 
name osebno naslavljajo enake zahteve in me javno 
obtožujejo določenih kaznivih dejanj. Vse odločitve, 

Življenje brez 
ovir ne vodi 
nikamor

Milojka B. koMprej

i n t e r v j u i n t e r v j u

še posebej tiste, ki za so za dobrobit vseh občanov, 
sprejema Svet Občine kot najvišji organ in ne samos-
tojno župan.
H kakšni rešitvi se nagiba Občina? Kaj menite o 
zahtevah po renti?
Dokler nimamo vseh informacij, se ne moremo od-
ločiti. Gre za preveč pomembno stvar, da bi lahko 
o njej takoj rekli ja ali ne. Veliko je nasprotnikov, a 
tudi podpornikov. Ljudi skrbi za njihovo zdravje, kar 
je razumljivo. 
Rento si ljudje različno predstavljajo. Nekateri bi radi 
zastonj elektriko, komunalo, vrtec … Narediti to poš-
teno, enako za vse občane, je neizvedljivo. Namen 
rente je, da se denar vloži v projekte, ki so namenje-
ni za javno dobro. Pogovori o renti tečejo že kar lep 
čas. Na žalost se ob menjavi vsake vlade pogovori 
začnejo na novo.
Očitajo vam, da se ne izjasnite odločno, v koliki 
meri sploh lahko lokalna skupnost oz. Občina kot 
institucija prepreči sosežig?
Kot sem že povedal, to ni odločitev župana, temveč 
Občinskega sveta kot najvišjega organa v občini. Če 
bi se TEŠ ali HSE tako odločila, bi verjetno sosežig 
speljali tako ali drugače, vendar so nam zagotovili, 
da mimo lokalne skupnosti tega ne bodo storili. 
Koliko letno in če še elektrarna finančno podpira 
lokalno skupnost? In koliko je občinski proračun 
odvisen od tega?
Namenskega denarja kot oblike odškodnine ni več. 
V dogovoru z Občino Šoštanj HSE podpira športne 
klube v višini 80.000 € letno.
Ko sva že pri proračunu, kakšen je in ali je bil spre-
jet kakšen rebalans?
Proračun je bil sprejet decembra lani v višini 
15.974.000 €, predlog rebalansa 16. 9. 2020 je 
15.933.00 €, torej nižji za 41.000 €. Rebalans je 
potreben predvsem zaradi zagotovitve sredstev 
za odpravo posledic naravnih nesreč in nekaterih 
načrtovanih investicij: projektna dokumentacija za 
energetsko sanacijo šole, recenzije študije sosežiga 
odpadkov, zagotovitve ločenega vhoda v Zdravstve-
no postajo Šoštanj.
Na postavkah proračuna je tudi nakup rojstne hiše 
Karla Destovnika - Kajuha. Mimogrede, to je bila z 
vidika večine občanov lepa in modra odločitev. Ko-
liko je stal objekt in kakšne vsebine mu namenjate?
Na Občini se res trudimo za ohranitev kulturne dediš-
čine, zato smo se tudi odločili za nakup Kajuhovega 
doma. Pogodbena vrednost je 370.000 €, polovico 
185.000 € v letu 2020 in 185.000 € v letu 2021. Do-
datni stroški bodo nastali tudi zaradi obnove, ki jo 
zgradba potrebuje. Za vsebine se še dogovarjamo in 
zbiramo predloge. 
Lani decembra je bila zaključena gradnja glasbe-
ne šole, ki stoji na istem mestu, kot je bila prvo-
tna, manjša zgradba. Kako živi, kako se je v tem 
času izkazala smiselnost investicije? Je več vpisa? 
Koliko je investicija presegla prvotno vrednost in 
zakaj?
Za gradnjo nove glasbene šole smo se odločili iz več 
razlogov. Stari prostori glasbene šole so bili neustre-
zni in premajhni za ves program, ki ga izvajajo, poleg 
tega je bila premajhna stara godbena dvorana. Svoje 
prostore so potrebovali tudi pevci Svobode, ki so do 
tedaj gostovali v mali dvorani Kulturnega doma. 
Obe društvi sta torej dobili svoji dvorani, ki sta opre-
mljeni tudi z moderno multimedijo, ki omogoča sne-
manje in še marsikaj. Na drugi strani pa je glasbena 
šola, ki lahko z večjim številom učilnic zagotovi v 

Šoštanju poučevanje več različnih inštrumentov, za 
katere so se v preteklosti učenci morali voziti v Ve-
lenje.
Uporabniki so s prostori zelo zadovoljni. Morebitne 
napake skušamo odpraviti sproti, na splošno pa so z 
novimi prostori zadovoljni vsi: učitelji, učenci, starši 
in člani obeh društev. Žal je tudi v delovanje glasbe-
ne šole močno posegel COVID-19, tako da programa 
v celoti niso mogli izpeljati. Vpis ostaja enak lanske-
mu, vendar v Šoštanju poučujejo več inštrumentov, 
kot so jih v prostorih stare glasbene šole.
Mnogokrat smo pojasnili, da se je po prvotnih grad-
benih posegih, ko je bila načrtovana obsežna re-
konstrukcija obstoječega dela in dozidava, izkazalo, 
da so temelji slabi, zato je Občina naročila mnenje 
gradbenega inštituta ZRMK. V tem mnenju so naved-
li, da je bolj smiselno porušiti obstoječi del. Zaradi 
tega in zaradi ureditve okolice Glasbene šole in Kul-
turnega doma se je investicija podražila za 678.624 
€. Obenem pa smo zaradi dejstva, da je cel objekt 
novogradnja, dobili odobrena sredstva Eko sklada v 
višini 424.000 €, medtem ko smo po prvotni odločbi 
računali na »zgolj« 186.000 €.
Pa ostaniva pri izobraževanju. Kakšno je sode-
lovanje Osnovne šole Karla Destovnika - Kajuha 
z Občino in kakšne obveznosti ima Občina kot 
ustanoviteljica? Koliko otrok jo obiskuje in ali so 
kakšni posebni oddelki?
Z veseljem povem, da z vsemi zavodi na našem 
območju sodelujemo odlično. Tudi s šolo. Občina 
kot ustanoviteljica skrbi za materialne stroške in 
nadstandardne programe, prav tako pa tudi za inve-
sticije. V letošnjem letu pripravljamo idejne zasno-
ve energetske sanacije šole, ki je stara 15 let in na 
nekaterih mestih kaže kar nekaj let več, kot jih ima.
V šolo je letos vpisanih skoraj 795 otrok, od tega 46 
na podružnici v Topolšici. Nekih posebnosti pri od-
delkih ni, je pa letos ogromno specifik zaradi prepre-
čevanja širjenja koronavirusa. 
Vaš ponos je na nek način tudi vrtec. Ga radi obiš-
čete? Koliko letno Občina namenja za delovanje 
vrtca?
Po duši sem pedagog, veliko let sem preživel v telo-
vadnici – kot profesor športne vzgoje in kot trener 
odbojke, zato se med otroke vedno rad vračam in 
podoživim tiste dni, čeprav v drugi vlogi. Tako šolo 
kot vrtec vedno rad obiščem. Vsako leto za prvi šol-
ski dan pozdravimo vse oddelke vrtca, letos zaradi 
preprečevanja širjenja virusa (pri nobenem odgo-
voru ne moreva mimo tega) tega nisem mogel, smo 
pa skladno z ukrepi pozdravili eno skupino otrok v 
skupni igralnici. 
Kot je večini znano, Občina plačuje razliko med pla-
čilom staršev, ki ga določi Center za socialno delo, in 
ekonomsko ceno vrtca. To smo letos v začetku leta 
sicer povišali, vendar je še vedno med najnižjimi v 
Sloveniji. Za samo delovanje Občina nameni prib-
ližno 1.400.000 €, poleg tega pa plačujemo še kon-
cesijo, javno-zasebno partnerstvo 600.000 € letno. 
V vrtce je vpisanih skupno 428 otrok, od tega 63 v 
Gaberke, 61 v Topolšico in 304 v Šoštanj.
Kako je s podružnicami, šola in vrtec v Topolšici, 
vrtec v Gaberkah, lahko upamo na nadaljnje de-
lovanje?
Seveda. V Topolšici je v šoli 46 otrok, v vrtcu pa 61. 
Veliko težav imamo v Gaberkah, vendar otrok ni pre-
malo, temveč jih je zelo veliko. V lanskem letu smo 
na željo staršev prav v Gaberkah uredili dva nova 
oddelka vrtca, tako da so tam sedaj kar štirje, ki 

jih obiskuje skupno 63 otrok. Zavedamo se, da so 
oddelki tam tesni, vendar so starši vztrajali, da osta-
nejo otroci v Gaberkah, sicer imamo vedno možnost 
ponovno odpreti nekdanjo Barbko (stara banka na 
Tekavčevi) v Šoštanju. Iščemo rešitve z zemljiščem 
v Gaberkah in se pogovarjamo z vodstvom vrtca in 
Krajevno skupnostjo Gaberke, katera rešitev bi bila 
najboljša.
Je bil v šoli in vrtcu kakšen problem glede epide-
mije? Kakšen oboleli ali zaprtje kakšnega oddel-
ka?
Stvari spremljamo in se spreminjajo na dnevni rav-
ni. Trenutno, v času intervjuja, je v šoli en razred v 
karanteni zaradi okužbe enega otroka. Ostalih po-
sebnosti za zdaj k sreči ni. Vsem, ki so zboleli ali še 
bodo, želim čim prejšnje okrevanje. Vsako okužbo ali 
kontakt raziščejo epidemiologi, ki nato stopijo v stik 
z vodstvom šole ali vrtca, jih s tem seznanijo in jim 
določijo nadaljnje ukrepe.
Vila Mayer, ki je tudi protokolarni objekt, letos 
praznuje 10 let. Kaj bi na splošno rekli o njenem 
delovanju?
Vila Mayer je postala zelo prepoznaven objekt v 
našem okolju in širše. V desetih letih smo naredili 
ogromno. Preko pedagoških programov njene vse-
bine spoznavajo že v vrtcu in šoli, poleg tega prav 
preko teh pedagoških programov spoznavajo tudi 
zanimive osebe in dogodke iz preteklosti – ne samo 
Vile Mayer, temveč tudi mesta in občine Šoštanj. 
Uveljavila se je kot protokolarni objekt in prostor za 
sklepanje porok. Spet pa smo pri virusu, zaradi kate-
rega program, načrtovan ob 10-letnici, ni mogel biti 
v celoti realiziran.
Kako ste zadovoljni z obiskom in ogledom razstav 
v njej?
Obiskovalcev posameznikov bi lahko bilo več, veliko 
pa je že omenjenih pedagoških programov in tudi 
kar nekaj zaključenih skupin (šolskih obletnic), ki si 
med drugim ogledajo tudi našo vilo in vrt.
Nekaj časa je bil prostor namenjen tudi poročnim 
parom, in sicer brezplačno. V občini Šoštanj se 
po sprejetju ukrepa, da je prostor plačljiv, ni več 
mogoče poročiti brezplačno. Razmišljate o kakšni 
drugi lokaciji?
Res od 1. aprila 2019 Vila Mayer ni več uradni prostor 
za sklepanje zakonskih zvez. Strošek najema prosto-
ra je 170 €, o drugem uradnem prostoru v naši občini 
za zdaj ne razmišljamo, niti ne zaznavamo po tem 
veliko potreb.
Od porok pa k rojstvom. Ima Občina Šoštanj po-
datke o številu rojstev in kakšno je stanje. Lahko 
govorimo o porastu rojstev ali govorimo o stara-
nju prebivalstva?
Delež prebivalcev, starejših od 65 let, je bistveno viš-
ji od tisti do 15 let.
Na Občini imamo podatke samo za tiste novorojenč-
ke, katerih starši dajo vlogo za denarna sredstva ob 
rojstvu otroka. V letu 2019 je bilo 79 vlog in v letu 
2020 do konca avgusta 56 vlog.
Tudi o kulturi lahko kaj rečeva. Koliko namenja 
Občina Šoštanj društvom in kako ste na splošno 
zadovoljni s kulturno ponudbo?
Brez društev si življenja v občini ne predstavljam. Pa 
naj bodo to kulturna, športna, turistična, da ne go-
vorimo o gasilcih … Društva letos niso mogla izvesti 
svojih načrtovanih dejavnosti, zato smo sredstva za 
njihovo delovanje nekoliko znižali. Če nimajo stro-
škov, ne potrebujejo toliko sredstev. Kljub temu pa 
smo med 12 društev razdelili 51.399 €.

Foto Dejan Tonkli
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Za kulturni utrip v občini sicer skrbi Zavod za kulturo, 
kjer ste se dobro prilagodili nastali situaciji s sne-
manjem otvoritev in prireditvami, kolikor dopuščajo 
priporočila in navodila NIJZ.
Ob občinskem prazniku je v Mestni galeriji tudi 
razstava o Družmirju. Bila je vas, zdaj je jezero. 
Razstava je na nek način žalosten opomin. Kako 
pa je sedaj z Družmirskim jezerom in nasipom?
Naše jezero je res spomin na potopljeno vas, na 
številne prebivalce, ki so morali zapustiti hiše in si 
dom ustvariti drugje. Premogovnik ves čas skrbi za 
pregrado med Velenjskim in Družmirskim jezerom. 
Kljub temu je TEŠ v projektu, ki ga načrtujemo sku-
paj, uredil še dodatni nasip med »velikim« in »malim« 
Družmirskim jezerom. Ne gre zgolj za nasip, tem-
več tudi za urejeno krožno pot, dolgo točno 1 km, 
namenjeno sprehajalcem, tekačem, kolesarjem … 
V naslednji fazi načrtujemo nadaljnjo ureditev tega 
območja. V teku je sprememba Občinskega podrob-
nega prostorskega načrta (OPPN), ki bo omogočila 
nadaljnje ureditev (faza 3): parkirišča, avtodomi, 
adrenalinski park …
Letos praznuje NK Šoštanj 100 let. Bogato zgodo-
vino delovanja najbrž pretresa finančna stiska?
Društva bi si vedno želela več sredstev. Občina 
Šoštanj preko razpisa nameni športnim društvom 
124.450 €. Je pa v Šoštanju blizu 30 društev, med 
katera se sredstva razporedijo. Velik del te pogače 
razdelimo med oba odbojkarska kluba, Elektro in 
seveda nogometu. 
V  dolini delujejo trije nogometni klubi: Rudar, Šmar-
tno in Šoštanj. Zagotovo bi si v našem klubu želeli 
več sredstev. V letošnjem letu, ko praznujejo ta čas-
titljiv jubilej, je Občina na štadionu prenovila garde-
robe, za kar smo namenili več kot 50.000 €. Poleg 
tega plačujemo košnjo in urejanje zelenice ter vse 
druge tekoče materialne stroške. Sredstev se tako 
nabere več.
V klubu imajo spet tudi člansko ekipo, kar je za na-
daljnji razvoj nogometa zagotovo dobro, predvsem 
pa veseli dejstvo, da so zelenice pod Vilo Široko pol-
ne otrok, v klub so uspeli ponovno privabiti kvalite-
tne domače trenerje, ki delajo z mladimi, tako da se 
za prihodnost ne bojim.
Žal jubileja niso mogli počastiti, kot so si želeli. Na-
redili pa so pregledno razstavo o zgodovini kluba 

v Muzeju usnjarstva na Slovenskem. Vesel sem, da 
bodo dobili občinsko priznanje.
Je to najstarejše športno društvo v Občini?
Ni, 16 let starejše je Planinsko društvo Šoštanj, usta-
novljeno leta 1904. Letos 100-letnico praznuje tudi 
Nogometna zveza Slovenije, tako je šoštanjski klub 
eden najstarejših v Sloveniji. 
Kako je z delovanjem KK Elektra?
Podobno kot pri nogometu tudi pri košarki največ 
pozornosti namenjajo mladim. S sistematičnim de-
lom želijo v prihodnjih letih ustvariti člansko ekipo, 
sestavljeno iz domačih igralcev. Letos so imela vsa 
športna društva zelo okrnjen program, z avgustom 
so začeli priprave na novo sezono za vse selekcije. 
Vsi upamo, da bodo sezone v vseh športih izpeljane 
čim bolj nemoteno.
In »topolška« odbojka? Ste ponosni na rezultate?
Moški odbojkarji nastopajo v 1. B, ženske odbojkari-
ce pa v 2. ligi. Pri obojih jedro ekipe sestavljajo do-
mači igralci, pri ženski ekipi številna mlada dekleta, 
ki še vedno nastopajo tudi za mladinke in celo kade-
tinje. Posebej pa veseli dejstvo, da ima ženski odboj-
karski klub ogromno podmladka, nekaj manj otrok 
je pri fantih, kjer je boj za igralce precejšen, poleg 
že omenjenih nogometa in košarke ne smemo mimo 
rokometa, saj je Rokometna šola Sebastjana Soviča 
tretja najštevilčnejša rokometna šola v Sloveniji za 
Celjem in Krimom. 
Pa še gasilce omeniva. Je letos Občina vlagala v 
nakup opreme? Kako delujejo?
Na gasilce lahko res vedno računamo. V času epi-
demije so bili v pripravljenosti, na pomoč pridejo pri 
požarih, poplavah, plazovih … in tudi pri preganjanju 
sršenov. Občina Šoštanj v letošnjem letu namenja 
95.000 € za redno delovanje vseh štirih gasilskih 
društev, poleg tega še 20.000 € za nakup osebne 
zaščitne opreme, 14.000 € za motorno žago za PGD 
Gaberke, 25.000 € za dom PGD Gaberke, 25.000 € 
za vozilo PGD Lokovica. Poleg tega Občina namenja 
15.000 € za sofinanciranje Gasilske zveze Šaleške 
doline (za zaposlitev in opremo).
Morda bi na tem mestu omenil, da so ljudje tisti, ki 
dajejo pomen neki organizaciji. Gasilci so pripravljeni 
priskočiti na pomoč v vsakem trenutku. Eden takšnih 
je Mitja Kovač, ki je pred nekaj tedni pred utopitvijo 
rešil deklico, ko je bil sam na dopustu z družino. 

Kako ocenjujete varnost pred naravnimi nesreča-
mi v občini Šoštanj in delovanje civilne zaščite?
Žal nam nesreče ne prizanašajo, k sreči pa so vse 
dosedanje nesreče pokazale, da civilna zaščita, v 
katero so med drugim vključeni tudi gasilci, deluje 
odlično. Ker smo zelo hribovita občina, je vsako moč-
nejše deževje potencialna nevarnost za plazove.
Letos je bilo konec julija neurje. Kje je bilo najhuje 
in kolikšna je škoda?
V letošnjem poletju sta bili dve večji neurji. Prvo 24. 
julija je v Belih Vodah sprožilo plaz, zabiti so bili jaški 
in posledično poplavljene ceste. Škodo ocenjujemo 
na 50.000 €.
Drugo neurje je bilo 29. julija, ko je bilo najhuje v 
Skornem, Penku in Lokovici. Zaradi neurja se je podrl 
skedenj, drevo je padlo na garažo … To škodo oce-
njujejo na 150.000 €
Ko potegnemo črto, smo zadovoljni, da ni bil nihče 
poškodovan.
Leta 2018 smo že omenjali tržnico v Šoštanju, objekt, 
ki ne živi. Še vedno ne. Kaj lahko rečete na to?
S Krajevno skupnostjo Šoštanj, ki je tržnico po svojih 
načrtih zgradila in jo tudi upravlja, intenzivno iščemo 
rešitve, kaj narediti, da tržnico oživimo. Imamo nekaj 
rešitev. Najprej bomo pokrili odprti del strehe. Se pa 
strinjam, da je to težava, ki jo je treba rešiti hitro, saj 
je tržnica res ves čas prazna.
Leta 2018 smo tudi omenjali intenzivne priprave 
na preureditev Trga bratov Mravljakov. Zdaj je trg 
urejen in tudi preimenovan. Lahko na kratko ob-
novite potek del in kaj bo Občina še naredila, da 
bo trg zaživel?
Skladno s cilji, ki smo si jih zastavili v Celostni pro-
metni strategiji, je Občina Šoštanj avgusta 2019 pri-
čela in junija 2020 zaključila s prenovo Trga bratov 
Mravljakov. Občina Šoštanj je projekt preureditve 
prijavila na Javni razpis za sofinanciranje ukrepov 
trajnostne mobilnosti, ki ga je objavilo Ministrstvo 
za infrastrukturo, za pridobitev sredstev evrop-
skega Kohezijskega sklada. Za projekt je Občina 
Šoštanj med 23 prijavljenimi slovenskimi obči-
nami prejela najvišji finančni delež sofinancira-
nja – počrpala je 805.907,88 €. Skupna vrednost 
vseh stroškov na projektu je znašala 1.316.505,16 € 
z DDV, od tega izvedba gradbenih del 1.260.029,35 
€ z DDV .
Projekt je v smislu prometne, oblikovne in vsebin-
ske preureditve pripravilo podjetje Biro skiro skupaj 
z Urbanističnim inštitutom RS, gradbena dela pa je 
izvedlo podjetje Nivig, d. o. o.
Že v samem začetku načrtovanja prenove trga je 
izstopala potreba po oživitvi mestnega središča, 
zato je bila kasneje ustanovljena delovna skupina, 
ki deluje na področju mestnega marketinga. Poleg 
prireditev in enkratnih dogodkov je dolgoročni cilj 
oživiti trg tudi v smislu oživitve tamkajšnjih lokalov 
in privabljanja novih ponudnikov, v zvezi s čimer je 
bilo že tekom načrtovanja tudi s strani občanov 
podanih veliko pobud: daleč največ podpore je 
imel oddelek knjižnice v kombinaciji s čitalnico in 
kavarno. Pogosti predlogi so bili še restavracija s 
plesno glasbo, trgovina z živili, obrtniške delavnice s 
trgovino, letni kino, zobozdravnik ali zdravnik in dro-
gerija. Želja je bila, da bi bilo na trgu več dogodkov 
na prostem, da se obstoječe  dejavnosti iz objektov 
razširijo na sam trg, da se uredijo izložbe, v program 
dejavnosti pa vključijo tudi znani Šoštanjčani. Trg je 
bil prepoznan tudi kot najprimernejši del mesta za 
prikaz bogate zgodovine Šoštanja. Izpostavljeni so 

bili Vošnjaki in njihov pomen za razvoj mesta, zgod-
be posameznih trških stavb, obeležitev velike popla-
ve, akademski kipar Napotnik in učne poti.
Občina Šoštanj bo pripravila tudi odlok o finančnih 
spodbudah dejavnosti v centru mesta.
Koliko je stala investicija in za koliko je presegla 
prvotni znesek?
Izgradnja Glavnega trga je stala 1.259.400 €. Investi-
cija ni presegla načrtovanega zneska. Projektantska 
ocena je bila višja, po zaključku javnega naročila so 
bile cene nižje.
Parkirišče, ki je sedaj (ne)urejeno ob Muzeju 
usnjarstva, ostaja parkirišče? Občani, ki prihajajo 
z avtomobilom v mesto, ugotavljajo, da nimajo kje 
parkirati, če bi imeli opravke na Glavnem trgu.
Ne strinjam se, da je parkirišče pri Muzeju usnjarstva 
na Slovenskem neurejeno. Je peščeno parkirišče in 
tudi ograjeno. Poleg tega sta urejena dva peš preho-
da do Glavnega trga, kar je minuta hoje. Ljudje smo 
razvajeni, saj želimo parkirati pred vrata trgovine oz. 
prostora, kjer imamo opravke. Na splošno je parki-
rišč v mestu dovolj. Urejeno je veliko parkirišče pri 
Gasilnem domu, pred Pilon centrom, Kulturnim do-
mom in Glasbeno šolo, na Aškerčevi cesti, pri Mu-
zeju usnjarstva na Slovenskem, pri OŠ KDK Šoštanj, 
športni dvorani … Do vsega naštetega pridemo v pe-
tih minutah, saj vemo, da Šoštanj ni tako zelo velik. 
Seveda pa je zagotovljen dostop za gibalno ovirane.
Spet vprašanje iz leta 2018. Kako daleč je izgra-
dnja novega avtobusnega postajališča?
Še vedno nimamo soglasja Slovenskih železnic, velik 
problem, povezan s Slovenskimi železnicami, je tudi 
medobčinska kolesarska povezava, kjer so pogaja-
nja z železnico zelo dolgotrajna in težka.
September je tudi prelomnica za šolarje. Kdo 
opravlja šolske prevoze, so kakšne spremenjene 
relacije?
Lani je bilo izvedeno štiriletno javno naročilo, prevo-
ze tako izvajajo isti izvajalci kot lani: APS s partner-
jem Nomagom in podizvajalci Rudijem Vrčkovnikom, 
Jožefom Mazejem in Edijem Ovčjakom. Relacije so 
načeloma znane, je pa Občina Šoštanj tako zelo raz-
vejana, da se vsako leto najde kakšna posebnost, 
specifika so prvošolčki, ki jih je treba dostavljati od 
vrat do vrat. Lahko rečem, da je Občina Šoštanj do 
šolarjev zelo prijazna, saj izvajamo prevoze tudi tam, 
kjer zakonsko k temu nismo zavezani. Zakon namreč 
določa, da moramo zagotoviti prevoz povsod, kjer je 
do šole ali avtobusa dlje kot 4 km, pri nas malokdo 
naredi 2 km. Več kot 60 % šoloobveznih otrok je vo-
začev, za to Občina namenja več kot 500.000 € na 
šolsko leto.
Kakšen je trend potreb po socialni pomoči obča-
nom s strani Občine, kakšna je pomoč, ki jo Obči-
na nudi tujcem?
Občina Šoštanj je po podatkih iz zaključenega ra-
čuna za leto 2019 za izvajanje zakonskih nalog s 
področja socialnega varstva namenila sredstva v 
višini  532.565 € oz. 3,7 % glede na celotno porabo 
v letu 2019. Gre za regresiranje oskrbe v domovih za 
varstvo odraslih, izplačila družinskemu pomočniku, 
sofinanciranje pomoči družini na domu in subvencio-
niranje najemnin za stanovanja. Opažamo, da se po-
večuje število upravičencev do subvencij neprofitnih 
in tržnih najemnim, kjer že nekaj let beležimo rast v 
višini do 10 % na letni ravni, prav tako se povečuje 
število uporabnikov pomoči na domu. Trenutno se 
pomoč na domu izvaja pri 48 naših občankah in ob-
čanih, ki so v povprečju stari 82 let. Število občank in 

občanov v domovih za starejše in socialnovarstvenih 
zavodih, ki jim občina na podlagi odločb sofinancira 
oskrbo, je 32 in se zadnjih pet let bistveno ne spre-
minja. 
Vse postopke v zvezi z uveljavljanjem pravic s pod-
ročja socialnega varstva na našem območju vodi 
Center za socialno delo Savinjsko-Šaleška s sede-
žem v Velenju.
Poleg omenjenih sredstev, vezanih na izvajanje 
zakonskih določb, je Občina v lanskem letu za za-
gotavljanje ustrezne ravni socialne varnosti občank 
in občanov, ki so se iz različnih razlogov znašli v 
stanju materialne ogroženosti in so izkoristili že vse 
zakonske možnosti, da bi stanje rešili, zagotovila 
še sredstva za enkratne denarne socialne pomoči, 
brezplačne ali delno subvencionirane tople obroke, 
prehranske pakete Rdečega križa, za pomoč social-
no šibkim učencem in za izvajanje programov za delo 
z ranljivimi skupinami preko javnih del. V prvih osmih 
mesecih letošnjega leta opažamo nižji trend potreb 
po nekaterih vrstah teh pomoči primerjalno z enakim 
obdobjem lani. Želim pa opozoriti, da je v naši ob-
čini zaradi vpliva demografskih sprememb posebej 
izpostavljena problematika občank in občanov z niz-
kimi prihodki, starejših od 75 let, ki živijo sami in so 
brez svojcev. Delež te starostne skupine prebivalstva 
se namreč zadnja leta vztrajno povečuje. 
Turizem niso samo Terme Topolšica, a vendar je 
največ prihodkov od turističnih taks od tam. Koli-
ko in kaj to pomeni za Občino?
V rebalansu letošnjega leta smo zmanjšali prihodke 
turistične takse, saj so bili nastanitveni obrati zapr-
ti zaradi razmer COVID-19. Občina vso prejeto turi-
stično takso preko različnih proračunskih postavk 
neposredno investira nazaj v turizem. Sredstva se 
namensko porabijo. Skrbimo npr. za prireditve, pro-
mocijo, ureditev turistične in druge infrastrukture, 
sofinanciramo delovanje turističnih društev in turi-
stične zveze.
Kako delujejo lokalni vodiči? V Šoštanju jih je ne-
kaj, kje se vzpostavi kontakt, če pridejo turisti v 
mesto? Letos poleti jih je bilo kar precej, koliko je 
bilo »uradnih« vodenj po mestu?
V Šoštanju lahko turisti dobijo informacije glede 

turističnih zadev na Občini Šoštanj, Vili Mayer in tu-
ristični pisarni v Topolšici v času uradnih ur. Turiste, 
ki želijo imeti vodenje po naši občini oziroma dolini, 
usmerimo na Zavod za turizem Šaleške doline, kjer 
vodijo register turističnih vodnikov in vse ostale po-
drobnosti.
V občini Šoštanj je devet krajevnih skupnosti, 
ki vsaj po znanih podatkih lepo delujejo. So kje 
kakšni problemi, ki jih pomaga reševati Občina? 
Koliko je namenjeno za delovanje krajevnih skup-
nosti iz občinskega proračuna?
Povsod so problemi, ki jih pomaga reševati Občina. 
Z vsemi predsedniki krajevnih skupnosti dobro sode-
lujemo in vse težave rešujemo sproti. Povsod je še 
kakšen odsek ceste, ki ga je treba urediti, v Šentvidu 
in Zavodnju rešujemo oskrbo z vodo, v Gaberkah je 
prostorska stiska v vrtcu, v Šoštanju veliki stroški z 
vzdrževanjem tržnice in otroškega igrišča, na Lomu, 
v Belih Vodah, Skornem, Ravnah … težave z dosto-
pom do interneta, kar upamo, da se bo začelo reše-
vati že letošnjo jesen.  
Za delovanje krajevnih skupnosti je bilo v tem letu iz 
občinskega proračuna namenjenih 593.000 €.
Cestne povezave v občini so dobre. Kaj je še v na-
črtu na cestah?
Krajevne ceste so že urejene v skladu s proračunom, 
načrtuje pa se še ureditev parkirišča na Primorski 
cesti 1 in projekta za ureditev prometa na Cankarjevi 
cesti in Cesti Matije Gubca.
Kaj pa kolesarska pot. Kje je Občina v tem skup-
nem projektu? Kje bo tekla po Občini?
V sodelovanju z DRI je Občina Šoštanj skupaj s še 
tremi občinami že v preteklih letih pristopila k izdela-
vi projekta izvedbe regionalne kolesarske povezave 
z oznako R3, katere trasa je predvidena tudi skozi 
mesto in občino Šoštanj; na zahodni strani je pove-
zana s Šmartnim ob Paki, na vzhodu pa se nadaljuje 
v velenjsko občino. Idejno zasnovo in idejni projekt 
je pripravilo podjetje Elea IC, d. o. o., za katero je 
bilo pridobljeno recenzijsko potrdilo, organizirana je 
bila tudi predstavitev projekta za lastnike zemljišč. S 
strani Direkcije za ceste in preko Razvojne agencije 
Savinjske regije (RaSr) so bila v letu 2019 odobrena 
sredstva za izdelavo DGD dokumentacije, ki jo 

Foto Dejan Tonkli

Foto Dejan Tonkli
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pripravljata podjetji Projekt Nova Gorica in Elea IC, v 
njej pa je del kolesarske proge v mestu Šoštanj spre-
menjen. Trasa, ki je bila prvotno skozi celo mesto 
Šoštanj načrtovana ob železniški progi, se zdaj nave-
zuje na Tovarniško pot, v Metlečah pa na obstoječo 
kolesarsko pot.  
Končne rešitve se še usklajujejo, saj je prostor v 
mestu izjemno občutljiv tako z vidika poplavne pro-
blematike kot tudi zaradi bližine železniške proge, 
zasaditve in zemljišč v lasti fizičnih lastnikov. 
Letošnje leto je precej »mokro«. Kako bo s kmetij-
skimi pridelki? So kmetje zadovoljni?
Vlaga in precej toplo vreme so vremenski pogoji, ki 
so ugodni za kmetijsko proizvodnjo.
Kako bi kot lokalna skupnost povabili gospodar-
stvenike, da bi vlagali v proizvodnjo v občini Šo-
štanj?
To je stalna naloga Občine Šoštanj. Težava je pred-
vsem s prostorom, ki ga na eni strani omejuje 
pridelovalni prostor PV, v območju, kjer je že 

sedaj obrtno-industrijska cona pa je problem pro-
tipoplavnih ukrepov. Občina se ves čas prijavlja na 
državo za sofinanciranje protipoplavnih ukrepov, 
predvsem zadrževalnika na Bečovnici, kar omogoča 
sprostitev obrtno-industrijske cone v Metlečah (hme-
ljišče).
Nudi Občina kakšne ugodnosti?
Občina Šoštanj preko razpisa sofinancira kmetijstvo, 
zadnji dve leti pa tudi razvoj malega gospodarstva.
Kljub ukrepom glede omejitve druženja je bilo ob 
prazničnem septembru nekaj prireditev v občini. 
Tudi svečana seja bo. Kako bo potekala, koliko je 
nagrajencev?
Osrednja slovesnost ob prazniku bo potekala ne-
koliko drugače kot pretekla leta. V dvorani bo zgolj 
40 obiskovalcev – svetniki in nagrajenci, kulturni 
program pa bodo pripravili učitelji Glasbene šole 
Šoštanj. Podelili bomo tri plakete in tri priznanja ter 
nekaj županovih priznanj. Vsako leto čestitamo zla-
tim maturantom, posebej pa bi izpostavil, da imamo 

letos v naši občini diamantno maturantko Anamarijo 
Mežnar, ki je na splošni maturi dosegla vse možne 
točke.
Kakšna zaključna želja ali misel?
V vseh teh letih kot župan sem pri delu z občankami 
in občani doživel veliko pozitivnih in tudi negativnih 
trenutkov.  Za skupno dobro bi morali pozabiti na za-
mere in biti strpnejši. Le tako bomo lahko premostili 
vse težave v prihodnje.
Če v življenju naletiš na pot brez ovir,
tedaj bržkone ne pelje nikamor.  (Anonim)

Voščilo občanom.
V tem letu smo bili priča tako naravnim, zdravstve-
nim in ekonomskim težavam, a s skupnimi močmi in 
dobro voljo smo in bomo premagali vse. Vsem ob-
čankam in občanom v teh nepredvidljivih časih želim 
predvsem zdravja.
Hvala in še naprej zdravja in uspešnega premago-
vanja trenutnih razmer v družbi.

ODPRTJE TRga

Na Glavnem trgu v Šoštanju je bilo v soboto živah-
no kot že dolgo ne, saj so Občina Šoštanj, Krajev-
na skupnost Šoštanj, Zavod za kulturo Šoštanj in 
Kulturno umetniško društvo Ravne pripravili slo-
vesno odprtje prenovljenega mestnega središča.

V uradnem delu je zbrane najprej pozdravila pred-
sednica KS Šoštanj Urška Kurnik, ki je med drugim 
dejala, da je ponosna na nov trg, ki ima tudi novo 
ime, saj so ga iz Trga bratov Mravljakov preimenovali 
v Glavni trg. 
Osrednji govornik je bil župan Darko Menih, ki je 
predstavil zgodovino trga in osrednji kip Marije na 
njem, povzel podatke o sami investiciji in se zahvalil 
vsem, ki so kakorkoli sodelovali pri prenovi, pred-
vsem izvajalcem – domačemu podjetju Nivig, nadzoru 

Komunalnemu podjetju Velenje, projektantski hiši 
Biro skiro in Urbanističnemu inštitutu Ljubljana ter 
Zavodu za varstvo kulturne dediščine, območni enoti 
Celje. 
Blagoslov trga je opravil naddekan Jože Pribožič, 
sledil je svečani prerez traku. 
Spomnimo, da je Občina Šoštanj skladno s cilji, 
ki si jih je zastavila v Celostni prometni strategiji, 

Odprtje Glavnega 
trga v Šoštanju

Tjaša rehar

i n t e r v j u ,  O d p r t j e  t r g a O t v O r i t e v  t r g a 

avgusta 2019 pričela in junija 2020 zaključila s pre-
novo Trga bratov Mravljakov. Občina Šoštanj je pro-
jekt preureditve prijavila na Javni razpis za sofinanci-
ranje ukrepov trajnostne mobilnosti, ki ga je objavilo 
Ministrstvo za infrastrukturo, za pridobitev sredstev 
evropskega Kohezijskega sklada. Za projekt je Obči-
na Šoštanj med 23 prijavljenimi slovenskimi obči-
nami prejela najvišji finančni delež sofinanciranja 
– počrpala je 805.907,88 €. Skupna vrednost vseh 
stroškov projekta je znašala 1.316.505,16 € z DDV, od 
tega izvedba gradbenih del 1.260.029,35 € z DDV. 
Po uradnem delu je sledil koncert Tinkare Kovač s 
skupino in gosti MPZ Ravne, ravenskimi pevkami Pla-
nikami, flavtistko Nežo Aubreht in solopevko Laro 
Krneža. Posebno presenečenje večera je pripravila 
kar Tinkara, ki je v goste povabila še eno znano slo-
vensko pevko Evo Boto in skupaj sta pričarali čudo-
vit zaključek večera.
Po koncu prireditve sta župan Darko Menih in po-
džupan Viki Drev peljala obe pevki na ogled nove 
glasbene šole, nad katero sta bili navdušeni. Foto Dejan Tonkli

Foto Dejan Tonkli

Foto Dejan Tonkli

i s k r e n e  č e s T i T k e  o B  p r a z n i k u 
o B č i n e  š o š T a n j .

Ž u p a n  d a r k O  M e n i h , 
S v e t  i n  u p r a v a  O b č i n e  Š O Š t a n j

Foto Dejan Tonkli
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Gutenbuchel

g u t e n b u c h e l

Ko se ukvarjamo kot laiki s tematiko dvorca, ki 
je ena redkih še delno funkcionalnih zgradb, 
vredne zgodovinske obravnave in večje mere 
prizadevanja za ohranitev v turistične, gospo-
darske in etnografske vrednosti, se obračamo 
na različne poznavalce ozadja, torej zgodovine 
in stavbne dediščine. Zelo neposredne so bile 
navedbe in odzivi dr. Gregorja Woschnagga, ki 
v svoji veličini, kot predstavnik dinastije in nek-
danjih vplivnih ljudi z »domačije« Gutenbuchel, 
Šoštanjčanom, Šoštanju in oblastnikom, niso 
zamerili dejstva, da so bili izgnani iz svojega 
doma, posesti in dežele, ki so jo sprejeli za svo-
jo, za svoj dom nekega obdobja. 
Tokrat smo delili, bolj nadaljevali, misli o tej 
temi z dr. Miranom Aplincem, direktorjem Mu-
zeja usnjarstva na Slovenskem iz Šoštanja, ki je 
imel stike z Woschnaggi tako skozi zgodovinske 
študije kot koncem lanskega leta ob osebnem 
srečanju. Ob 10-letnici muzeja so imeli stike 
s potomci družine drugi predstavniki kraja in 
občine Šoštanj, letos pa se je z dr. Gregorjem 
Woschnaggom srečal tudi osebno. Spominjala 
sta se, da je družina naprednih industrialcev 
leta 1924 kupila star dvorec, kot že 7 let pred 
tem grad Turn. Z nakupom so dvorcu in kasneje 
Šoštanju z obnovo pridali nov pomen, zase svoj 
novi dom. Po preureditvi in povečanju zgradbe 
Gutenbuchel, vrta z bazenom in nekaterih do-
datnih funkcij na posesti. S tem so dosegli nov 
standard, ki je le potrjeval veličino industrialcev, 
svetovljanov, ki so zasloveli po vsej deželi. Tako 

pa tudi Šoštanj, ki je zlagoma postal upravno 
in industrijsko središče Šaleške doline. Josip, 
Bogomil in Mihael Woschnagg ter sorodnik 
Fran Mayer z družinami so tako oplemenitili 
civilni in poslovni vidik nastajajočega vplivnega 
mesta pod Pustim gradom. Dr. Aplinc je v tem 
kontekstu izpostavil še pomemben sociološki 
vidik njihovega sobivanja: zelo natančno so iz-
vajali svoj filozofski pristop v trikotniku delavec
-stroj-industrialec posestnik. Ljudi so vzgajali, 
učili, modernizirali so stroje in vpeljevali nove 

tehnologije v usnjarski obrti oz. industriji ter s 
tem v širšem prostoru dosegli zavidljiv ugled in 
priznano blagovno znamko. A so v odnosu do 
delavcev vzpostavljali zaupanje, dobro plačilo 
in spoštovanje delovne sile. Navzven se je ši-
ril dober glas, malomeščanska družba se je 
spreminjala v pomemben sloj ljudi, ki so op-
ravičevali obstoj upravnega središča. Šoštanj 
je takrat imel ugled, industrialci in industrijsko 
meščanstvo pa dobre razmere za proizvodnjo 
in tuja tržišča. 

Kako vrniti 
življenje dvorcu 
Gutenbuchel

jože Miklavc

g u t e n b u c h e l

Dr. Miran Aplinc      Foto Jože Miklavc

Tudi kovaške mojstrovine že 
jemlje vrag.      Foto Jože Miklavc

Simbol nekdanjega 
vinogradništva na dvorcu 
Napotnikov kipec je ohranjen 
na steni ob vhodnem portalu.      Foto Jože Miklavc

Od nekdanjega naprednega 
vrtnarjenja so ostala le 
žalostna okostja steklenjaka.      Foto Jože Miklavc

Gradbeni elementi so videti 
prava umetnina.    Foto Jože Miklavc

Aplinc nam je ob tem poudaril: »Dr. Gregor Wos-
chnagg je izrazil diplomatsko stališče o nekda-
nji deželi, sedanji Republiki Sloveniji in šaleški 
dolini ter »njihovemu« Šoštanju kot eno od etap 
njihovega življenja. Po vojni je bilo vzdušje 
travmatizirano, izguba njihove mame je brid-
kost doživljanja pregnanstva poglobila, a so se 
uveljavljeni in povezani spet pobrali v svojem 
prvotnem »nemškem« prostoru. Kot Avstrijci pa 
niso še naprej zagrenjevali odnosov med našo 
deželo, Šoštanjem in novo politiko. Dr. Gregor 
Woschnagg je kot diplomat, politik in ugleden 
državljan Evrope podpiral vstop Slovenije v 
evropsko povezavo, tako pa tudi ob osamosvo-
jitveni vojni. Sporočal je pozitivne signale, ki so 
koristili Slovencem. Tudi za to bi si njihova nek-
danja lastnina in ugled zaslužila več pozornosti 
in spoštovanja nekdanjega ugleda v novejši 
zgodovini. Ohranitev vsaj tega, kar še ni bilo 
izgubljeno v nesmiselnih lastninskih postopkih, 
bi morali zavarovati z bolj premišljenimi ukrepi, 
kot so se na relaciji države (slabega gospodar-
ja!, op. a.) in lokalne skupnosti zgodili v ne tako 
oddaljenem času.«
A, ker še ni vse izgubljeno, pa bi lahko bilo zelo 
hitro, je čas, »da odgovorni ustavijo konje« in 
prihranijo tako dragocene objekte in pripada-
joče preostalo zemljišče zanamcem, svojim 
vnukom in lepši prihodnosti Šoštanja tudi v tej 
povezavi. 

Detajl na zidnem zaključku kot pika na  i  nekdaj bogatega družinskega dvorca Woschnagg    Foto Jože Miklavc

Galerija v pomožnem prostoru razkriva neznanega umetnika.  Foto Jože Miklavc

Le kdo ne prepozna mojstrovine nekaj sto metrov kovane železne ograje.     Foto Jože Miklavc

Le ptice imajo svoj mir, čeravno 
kar v električnem vozlišču.           Foto Jože Miklavc

V obokanem preddverju 
dominira naslikana karikatura 
znamenitega dečka in njegovega 
stvaritelja Ivana Napotnika.         Foto Jože Miklavc
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Listno ogLedaLo

Ko se oziramo po naši ožji dolini, bolje rečeno 
znotraj meja občine Šoštanj, vidimo izjemne 
domačije, vrtove, parke in urejene kmetije. 
Pa marljive ljudi, polne idej in zagnanosti za 
prostovoljno in humanitarno delo. Tudi tiste, 
ki so iznajdljivi in priljubljeni v svojih okoljih. 

Čeprav bi si ti in takšni zaslužili še več druž-
bene pozornosti in priznanj, zahval, ostajajo 
prepogosto prezrti. Nekateri jim tega in ple-
menite družbene vloge sploh ne privoščijo. 
Se najdejo tudi takšni, ki so tem posebnostim 
in konjičkom ljudi zavidljivi. Kot bi jim njihove 
vloge, dosežke, dobroto in strokovnost kdo 
podaril. V Listu od sredine leta nastavljamo 
ogledalo pod posebnim kotom, tako, da vidijo 
podobe plemenitosti in lepote dejanj posame-
znikov, družin, podjetnikov in prostovoljcev še 
z druge in tretje plati. Listno ogledalo je torej 
način za izražanje priznanja in predstavitev 
tem, zares posebnim dosežkom in prispevku v 
našem okolju. Tokrat smo pobarali Ravenčana, 
predsednika in vodjo organiziranih upokojen-
cev 6 let starega Društva upokojencev Ravne 

pri Šoštanju Braneta Dreva o tem, kako se je 
društvo prostovoljno vključenih upokojenih in 
starejših občanov rodilo, obdržalo in se razvija 
v nepogrešljivo mesto plemenitenja življenja 
starejših.
Ko so se kot sekcija oz. pododbor velikega DU 
Šoštanj, z lokalnim odločanjem za ustanovitev 
lastnega društva v KS Ravne pri Šoštanju, pred 
6 leti odločali, so imeli za to razloge, imeli so 
svojo vizijo in možnosti za izvajanje dejavno-
sti bliže svojim domovanjem. V prostorih novo 
zgrajenega doma REKS (rekreacija in kultura) 
so skupaj s še drugimi društvenimi organiza-
cijami našli odlične pogoje, s športnimi igrišči, 
pomožnimi prostori in dvorano s sejno sobo, 
so se kar prerodili. Vodstvena ekipa društva, 
ki je bilo ustanovljeno v tistem času, je poskr-
bela, da se vezi s prejšnjim društvom niso pre-
trgale, sodelovanje je steklo tudi na ravni Ša-
leške pokrajinske zveze DU (ŠPZDU) in v takšni 
regijski povezavi tudi z Zvezo društev upoko-
jencev Velenje (ZDUS). Število članov se je od 
176 povečalo na 226 koncem leta 2019 in se 
v tem času še povečuje. Kot nam je predstavil 
bogato dejavnost, rekreacijo, dobrodelnost in 
rekreativne možnosti za ohranjanje kondicije 
in zdravja, je razumljivo, da se zdaj radi družijo 
in delujejo v različnih skupinah, sekcijah in od-
borih. Enostavno se radi družijo in so ponosni 
na svoje delo in uspehe. Poleg različnih oblik 
rekreacije, pohodništva, različnih tekmovanj, 
strelstva, kolesarjenja, družabnih aktivnostih, 
socialnih povezavah in projektu Starejši za sta-
rejše so povezani z Rdečim križem, športnim 
društvom, kulturnim in turističnim društvom, 
krajevno organizacijo ZZ borcev za vrednote 
NOB, po svoje z mladino, glasbeniki in vod-
stvom KS Ravne, ki ga pooseblja predsednik 
sveta Jože Sovič. »Dober in spoštljiv odnos 
do nas ima tudi župan Občine Šoštanj in eki-
pa vodstva naše Občine, sodelujemo z drugi-
mi društvi in ustanovami, izjemno smo aktivni 
v športnih dejavnostih za starejše, skrbimo 
pa tudi za obolele in šibke v starosti na prav 
poseben, humanitarni način, za kar skrbi sku-
pina pod vodstvom priljubljene koordinatorke 
Mire Stropnik. In ker bomo v sodelovanju s KS 
in Občino že kmalu pridobili nove možnosti 
za športne in rekreativne dejavnosti, bo delo 
za vse še lažje in druženje lepše. Odkupljeno 
je zemljišče za izgradnjo kegljišča, balinišča 
in odbojke na mivki, posodobljeno pa je tudi 
otroško igrišče z igrali, kar je pomembno tudi 
za nas starejše, ki veliko časa posvečamo dru-
žinam in našim vnukom. Ja, imamo izjemen 
skupni dom, katerega radi smo prijazni člani 
in kjer si lahko ustvarjamo lepo življenje tudi 
v tem koronačasu. Povezani smo močnejši, ni 
nas strah in dolgčas je beseda, ki je skoraj ne 
poznamo. In veseli smo pozornosti širše druž-
be tudi vašega odnosa do nas, starejših, ki 
smo še vedno radi del ustvarjalnega okolja,« 
je še hitel s predstavitvijo predsednik Drev.

Ravenski
člani društva
upokojencev imajo
izjemen dom Reks

jože Miklavc
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Nadstandardni pogoji za dejavnosti krajanov in upokojencev     Foto Jože Miklavc

Brane Drev, človek in z dušo vodja ravenskih upokojencev     Foto Jože Miklavc

DogoDki in ljuDje

d O g O d k i  i n  l j u d j e

V soboto so ob Družmirskem jezeru predstav-
niki Zavoda za kulturo Šoštanj skupaj z Alojzijo 
in Valentinom Heindl izvedli simbolični Praznik 
luči. V jezero so spustili 420 jajčnih lupin, na-
polnjenih z voskom, ki so prižgane ponesle spo-
ročilo daleč na sredino jezera. Dogodek ni bil 
javen, saj se vsi vpleteni zavedajo resnosti tre-
nutne situacije glede koronavirusa COVID-19. 
Ne glede na vse niso želeli prekiniti tradicije, ki 
traja že od leta 1997 do danes. Od leta 2000 do 

vključno z letom 2014 je sledil premor. Naslednje 
leto bo že deseti Praznik luči, za katerega upajo, 
da bo izveden, kot je v navadi, saj načrtujejo re-
kordno število lučk. 
Praznik luči je dogodek ob spominu na vas Druž-
mirje, ki je bila potopljena zaradi rudarjenja. 
Leta 2015 so praznik na pobudo Valentina Hein-
dla, Šole zdravja, skupine Šoštanj, gospe Ljubice 
Donko in Zavoda za kulturo Šoštanj zopet oživi-
li. Vsako leto, razen letos, se Praznik luči začne 
s simboličnim prihodom Tresimirja, ki prvi prižge 

luč. Za to so zaslužni člani Turističnega olepševal-
nega društva Šoštanj, s Petrom Radojo na čelu. 
Idejna vodja Praznika luči, zbiranja jajčnih lupin 
in vlivanja voska, sta prej omenjena zakonca 
Heindl. Brez njiju tega dogodka v Šoštanju ne bi 
bilo, česar se na Zavodu za kulturo zelo zaveda-
jo. Kajetan Čop, direktor zavoda, se zato iskreno 
zahvaljuje za njuno predanost in delo, ki vsako 
leto ponese sporočilo dalje v svet. Simbolično 
obeležje dogodka je vidno za javnost na socialnih 
omrežjih.

Luči za Družmirje Milojka B. koMprej

Foto Dejan Tonkli

Foto Dejan Tonkli Foto Dejan Tonkli
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Kot je bilo povedano, bodo slike s te delavnice 
razstavili, želja pa je, da bi institucije domače 
občine nekaj del odkupile in jih uporabile v 
poslovne namene. Sonja Bercko Eisenreich 
je ob tem dejala: »Župan Menih je pred dve-
ma letoma imenoval ožjo delovno skupino za 
oživitev jedra Šoštanja, takrat še Trga bratov 
Mravljakov, katere vsebine bi bilo treba vnaša-
ti v staro trško jedro in ga tako oživljati. Med 
naloge skupine bi naj sodile tudi tiste, ki bi lah-
ko na nek način odpirale prostor, da bi sedaj 
Glavni trg postal spet središče (duša) mesta in 
bi se vanj ponovno naselilo življenje z malimi 

obrtniki, gostinskimi lokali in trgovinami. Mor-
da celo s prostorom za turistične namene. Ob-
čina Šoštanj je skupini, sedaj nas deluje šest, 
na leto namenila sredstva v višini 3.000 €, ki 
jih porabimo izključno za pripravo dogodkov v 
trškem jedru. Kar precej se jih je izvedlo kljub 
težavam in omejitvam. Dogodkom se pridružu-
je v tem letu zelo aktivno tudi KUD Harmonija 
Šoštanj, ki je zelo konkretno pristopilo tudi k 
izvedbi te prve likovne delavnice, ki je lepo 

uspela. Takšnih različnih prireditev si želimo 
še več, mi iz Harmonije jih bomo aktivno pod-
pirali.« Kot smo izvedeli, bodo v tem mesecu 
izvedli še glasbeni dogodek z naslovom Glas-
bena preja, nato še trško kiparsko razstavo na 
prostem, morda bo v septembru še predstava 
za otroke z obiskom klovnese. Vidno zadovo-
ljen ob dogodku je bil tudi župan Menih, ki je 
pohvalil prireditelje, člane skupine za oživitev 
trga in slikarje ter se jim za udeležbo zahvalil.

Edina je oblikovala v glini portal.     Foto Jože Miklavc

Letošnje leto si bomo vsi zapomnili po karante-
ni, ki nas je doletela spomladi. Eni so to obdobje 
počivali, drugi pa veselo ustvarjali za priho-
dnost. 
V ansamblu Vikend so imeli zaradi nastale si-
tuacije več časa za pisanje pesmi. Tekom leta 
jih je nastalo kar nekaj, saj so vsi člani naredili 
kakšno melodijo. Največ energije in veselja so 
začutili pri pesmi »Dovolj sva mlada«, s katero 
so se prijavili na festival Slovenska polka in val-
ček 2020. Uvrstili so se v finale, ki bo v oktobru. 
Pesem govori o vedno aktualni temi – o ljubez-
ni. Avtorja pesmi sta Miha Lesjak (melodija in 
aranžma) in Vera Šolinc (besedilo). 
Ob koncu poletja fantje želijo, da nam pesem 
obogati še te zadnje dni in prihajajoče jesenske 
dni. Če že ni veselic, si pesem glasno zavrtimo 
doma. 

MeliTa jelen»DOVOLJ SVA 
MLADA«

Foto Janez Geršak

GLASBA

Skupina za oživitev obnovljenega Glavnega 
trga v Šoštanju, društvo Harmonija Sonje 
Bercko Eisenreich in Občina Šoštanj so v so-
boto, 5. septembra, priredili likovno delavni-
co z domačimi in drugimi likovnimi ustvarjal-
ci iz Šaleške doline. 
Deset amaterskih slikarjev in dve oblikovalki 
plastik so v lepem vremenu od 10. do 14. ure 
upodabljali detajle in vedute osrednjega trga, 
ki je zdaj, po besedah župana Darka Meniha, 
pripravljen na mirne dejavnosti s področja kul-
ture, predstavitve obrti in domače umetnosti 
ter glasbene in druge ustvarjalne prireditve, 
sejemsko dejavnost na prostem ter odpiranje 
ponudbe malih prodajaln, butikov in roko-
delskih dejavnosti. Za zdaj so nekatere dejav-
nosti še omejene, ker so stavbe v lasti občanov, 
ki ne živijo tu, in takšnih, ki ne želijo funkcio-
nalnih prostorov namenjati tržni, gostinski in 
promocijski dejavnosti. A je prireditev, ki so jo 
pripravili skupaj z omenjenimi soorganizatorji, 
vzorec, kako bi lahko postopoma privabili do-
mačine in goste na ta »posvečeni« prostor, kjer 
ne bo več komunalnih in prometnih motenj. Na 
prvi likovni ustvarjalnici, po besedah umetnika 
Alimpije Košarkoskega pa naj bi postala to 
tradicija, so se zvrstili slikarke in slikarji Joži-
ca in Franc Klanfer, Valentina Čoklc, Andrej 
Krevzel, Zvonko Fijavž, Irena Guček, Zdenka 
Uršnik, Dragan Aksentijević, Ivana Jegovnik 
ter kiparki Jožica Vidmar in Ljubica Donko ter 
nekateri drugi. 

V Šoštanju likovna 
ustvarjalnica na 
prenovljenem 
Glavnem trgu

jože Miklavc

Sredi Šoštanja so slikali motive po lastni izbiri.     Foto Jože Miklavc

Župan Menih si je ogledal slike prav vseh likovnikov.     Foto Jože Miklavc

Alimpije Košarkoski je naslikal osrednjo veduto novega Glavnega trga.     Foto Jože MiklavcSonja Bercko Eisenreich               Foto Jože Miklavc

Slika Franca Klanferja kot 
nove vedute Glavnega trga 
v Šoštanju               Foto Jože Miklavc
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Predsednik NK Šoštanj ANDREJ GORŠEK
Nogometni klub NK Šoštanj praznuje 100 let. 
Obdobje od ustanovitve NK Usnjar s strani 
delavcev usnjarne v letu 1920 do leta 2020, ki 
ga zaznamuje obdobje prenove Stadiona Širo-
ko, krepitve kadrov in dela na mladih, je klub 
zaznamovalo z vzponi in padci. Naj omenimo 
samo nekaj letnic iz te bogate zgodovine. Leta 
1955 so usnjarji postali prvaki podzveze in 
se uvrstili v 2. slovensko ligo vzhod, v sezoni 
1986/87 se je mladinska ekipa uvrstila med 8 
najboljših jugoslovanskih moštev, leta 2003 se 
je klub preimenoval v NK Šoštanj in v sezoni 
2003/04  doživel največji  uspeh v zgodovini, 
1. mesto v 3SNL in se s tem uvrstil v 2 SNL, kjer 
pa ni tekmoval zaradi finančnih težav. Zgodovi-
na kluba je trenutno predstavljena na razstavi 
v Muzeju usnjarstva v Šoštanju, avtor razstave 
Jernej Hozjan pa jo še dopolnjuje. 
Ob tako pomembnem jubileju smo se pogo-
varjali s sedanjim predsednikom NK Šoštanj, 
bivšim  slovenskim reprezentantom Andrejem 
Gorškom, ki je klub prevzel v letu 2018.
Andrej Goršek iz Gaberk pri Šoštanju je svojo 
nogometno kariero začel graditi prav tukaj, v 
NK Usnjar. Mlad športnik, ki ga je zanimalo več 
področij, se je odločil za nogomet v šestem ra-
zredu in kmalu postal član pionirske slovenske 
(takrat republiške), kasneje tudi kadetske in 
mladinske reprezentance. Treba je poudariti, 
da je bil v Šaleški dolini takrat prav  Šoštanj 
sedež mladinskega nogometa. Kot rečeno, 
so v sezoni 1986/87 mladinci Usnjarja osvojili 
slovenski mladinski pokal pod taktirko Draga 
Kostajnška, v prvenstvu pa so bili konstantno 
med najboljšimi.
Na mladinskem državnem prvenstvu bivših re-
publik in pokrajin v Šabcu leta 1987 je bil Gor-
šek proglašen za najboljšega strelca in igralca 
turnirja ter dobil povabilo v jugoslovansko mla-
dinsko reprezentanco. Ob tem bi lahko na po-
vabilo Olimpije kariero nadaljeval  v Ljubljani, 
vendar je raje ostal v domačem okolju. 
S sedemnajstimi leti je začel igrati v članskem 
moštvu velenjskega Rudarja, ker Šoštanj ni 
imel članske ekipe. Takrat je bil NK Rudar v 
prvi slovenski republiški ligi, leta 90/91 so pos-
tali republiški prvaki. Napredovati bi morali 
v medrepubliško ligo, vendar je sledil razpad 
Jugoslavije. Andrej Goršek je bil dober in per-
spektiven igralec, zato so ga vabili v različne 
slovenske klube, pridobil pa ga je celjski Publi-
kum (NK Celje).
V zgodovino slovenskega nogometa se je 
med drugim vpisal s 84 goli, odigral je 265 
prvenstvenih tekem in še danes drži sloves naj-
boljšega strelca NK Celje. Bil je član slovenske 
reprezentance, kjer pa je žal prav na zadnjem 
treningu pred kvalifikacijskim srečanjem za EP  

(evropsko prvenstvo) leta 96 s Hrvaško utrpel 
hudo poškodbo Ahilove tetive. 
Kljub vabilom v tujino je kariero gradil pred-
vsem v Celju, Velenju, Dravogradu, in samo 
eno leto v Avstriji. Vedno je prevladala pripa-
dnost kraju ali domovini. »Doma sem imel dob-
re pogoje, kot mladinec pa sem bil najbrž še 
premlad za tako odločitev,« tega ne obžaluje, 
čeprav bi se danes verjetno odločil kako dru-
gače …
Goršek se je leta 2003 ob koncu igralske ka-
riere na povabilo takratnega vodstva NK Šo-
štanj Radka Stevančevića in Marjana Ciglerja 
pridružil članski ekipi in ambicioznemu načrtu, 
uvrstitvi v 2. ligo. Z dobro kadrovano ekipo je 
NK Šoštanj v sezoni 2003/04 dosegel verjetno 
največji uspeh članskega nogometa, saj se je 
rezultatsko uvrstil v drugo ligo, kjer pa Šoštanj 
ni zaigral. Razlog že omenjene infrastrukturne 
in finančne težave, kar je v naslednjem letu žal 
botrovalo k razpadu ekipe.
To pa ne pomeni, da se je od nogometa poslovil 
Andrej Goršek, saj je ta šport dejansko njegovo 
življenje. Po tem času se je podal v trenerske 
vode. Iz Šoštanja so ga spet povabili v Celje, 
kjer je bil trener mladinskih selekcij. V NK Ru-
dar je nato od leta 2011 pet let deloval v član-
skem in mladinskem nogometu, leta 2018 pa 
prevzel člansko ekipo in šoštanjski nogomet 
z vsemi njegovimi težavami vred. V Šoštanj je 
prišel na povabilo člana upravnega odbora Ro-
bija Laha in takratnega predsednika Boštjana 
Dokla Meniha. Funkcijo predsednika je prevzel 
po temeljitem premisleku, a s konkretnimi na-
črti in voljo. 
»Mogoče je ravno 100-letnica kluba priložnost, 
da voz, ki je nekaj časa vozil navzdol, obrnemo 
navzgor,« je povedal in še dodal, da trdno ver-
jame, da jim bo uspelo.
»Želimo izboljšati pogoje za delo. Začeli smo 
s prenovo infrastrukture, a delo še zdaleč ni 
končano. V prihodnje si na pomožnem igrišču 
za potrebe treningov želimo osnovno umetno 
razsvetljavo, kar ne bi smel biti problem, saj 
je v Šoštanju elektrika doma … Za dosedanjo 
pomoč smo od sredstev, ki jih dobimo od Ob-
čine in HSE, hvaležni tudi TEŠ, Andrejcu d. o. 
o, DBSS, Gaea sistemom d. o. o. Verjamem pa, 
da se bo našel še kakšen pripadnik lokalne 
skupnosti, ki bo pripravljen pomagati klubu v 
zastavljenih ciljih.
Naš glavni cilj je dvigniti razvoj otroškega in 
mladinskega nogometa na višji nivo. Na novo 
smo postavili trenersko piramido, nad katero 
stoji vodja mladinskega pogona Marko Novak. 
Trenutno v klubu trenira okoli 60 otrok v selek-
cijah U9, U11, U13, U15, število igralcev se v do-
ločenih ekipah počasi veča. V šoli je zaživel no-
gometni krožek, podobno si želimo tudi v vrtcu. 
V nekaj letih hočemo s svojim lastnim kadrom 
nastopati tudi v kadetski in mladinski konku-
renci. V klubu imamo tudi člansko moštvo, ki 
je v fazi pomlajevanja in v katerem bodo pri-
ložnost za svoj nadaljnji razvoj dobili predvsem 
domači igralci.«

Goršek v športnem okolju pogreša pripadnost 
kraju in povezovanje športnih društev ter špor-
tne zveze. S sodelovanjem lokalne skupnosti 
vidi tudi možnost športno-turističnega razvoja 
v obliki organizacije raznih turnirjev, kampov, 
gostovanj in podobno. Lansko leto se je na 
tedenskih pripravah pod vilo Široko mudila 
ženska nogometna reprezentanca. Če zavr-
timo spomin nazaj, sta se tu v 80. pripravljali 
jugoslovanska nogometna in košarkarska re-
prezentanca.
Ob 100-letnici delovanja se Goršek zahvaljuje 
vsem, ki so kakorkoli s svojim doprinosom po-
magali pri razvoju in obstoju kluba. Žal pa letos 
tudi tako lep jubilej,  kot je 100 let nogometa 
v Šoštanju, zaznamuje korona. Razstava, ki je 
bila postavljena v Muzeju, je doživela okrnjeno 
odprtje, seveda pa velja vabilo, da si jo ogleda-
te in dopolnite tudi mogoče s kakšnim osebnim 
gradivom. 
Zaradi situacije bo predvidena slovesnost ob 
100-letnici delovanja prestavljena na drugo 
leto. V okolju prenovljene infrastrukture bo tudi 
»Srečanje generacij« veliko bolj prijetno.
2. oktobra bo tudi odprtje razstave ob 100-le-
tnici šoštanjskega nogometa na trgu. 
»Fuzbal se je špilal in se bo,« je ena izmed 
zaključnih misli predsednika NK Šoštanj, slo-
venskega reprezentanta Andreja Gorška, ki ne 
gleda nazaj, ampak naprej. In tam vidi NK Šo-
štanj, kot enega izmed slovenskih nogometnih 
klubov, ki si gradi selekcije iz lastnih vrst.

Prišel je dan, ko so štirje člani Šaleškega 
jamarskega kluba Podlasica Topolšica op-
ravljali republiške izpite Jamarske zveze 
Slovenije za naziv Jamar in Jamar priprav-
nik. To leto so izpiti potekali v Hudi luknji pri 
Velenju.
Za njimi je veliko dni, večerov, ko so kot sala-
me viseli na vrvi, razgibavali mišice in gubali 
možgane. Največ pa so se učili na terenu, v 
jamah, kjer so med raziskovanjem pridno pri-
dobivali izkušnje, katere veščine morajo ob-
vladati, da pridobijo naziva jamarski pripravnik 
in jamar. 
Za pripravnika so to leto prišli na vrsto Tilen, 
Mateja in Benjamin. 
Tilen se je navdušil za jamarstvo že v rosnih 
letih, ampak mu je mama rekla, da mora še 
počakati, da bo malo zrasel. S ŠJK Podlasica 
Topolšica se je srečal na Metuljevih dnevih v 
Topolšici, kjer se je predstavljal naš klub. S 
takšnim žarom je razlagal o svojem navduše-
nju, da smo bili zelo veseli, da imamo novega 
zagnanega jamarja na obzorju. Kmalu se je 
pokazala priložnost in povabili smo ga v Veter-
nico, kjer je doživel prvi stik z jamo. Po enem 
treningu vrvne tehnike pred Snežno jamo na 
Raduhi smo ga že vzeli na raziskovalni tabor 
na Vodotočnik. Tam sva skupaj raziskovala 
Svižčevo popacanko, kjer sva po Tilnovi zaslu-
gi prišla do konca. Čeprav me je moral čez eno 
ožino konkretno vleči ven, ni obupal, ampak 

je nadaljeval svojo jamarsko pot s svojimi 12 
leti. Od takrat dalje je najbolj aktiven član in je 
raziskal že kar nekaj jam. Friderikovo okno je 
njegova prva jama, ki jo je sam izmeril in nato 
tudi sestavil načrt jame. Zaradi zanimanja za 
izdelavo zapisnikov je v klubu dobil naziv po-
močnika katastra. Raziskuje že v bolj zahtev-
nih jamah, kot je pri nas Brezno presenečenj, 
letos je dosegel tudi bivak na –180 metrov. 
Tako se je pridno pripravil in uspešno opravil 
izpit za jamarskega pripravnika.
Mateja se nam je pridružila na pohodu v spo-
min Rajka Bračiča na Moličko planino že leta 
2015. Prve jamarske korake je začela v Železni 
jami. Kaj kmalu smo se že spuščali v Rakunovo 
brezno s pridobljenim znanjem vrvne tehnike. 
Od takrat je vsestransko aktivna v klubu. Sku-
paj smo bili dvakrat na Madžarskem, v Budim-
pešti in na Blatnem jezeru, v Bolgariji in Romu-
niji. Šele letos je dozorela odločitev, da opravi 
še izpit za jamarskega pripravnika. Tako so se 
pričele intenzivne priprave in na koncu jo je 
skrb za znanje prve pomoči držala še vso noč 
pokonci. Letos nam je namreč zmanjkalo časa, 
da bi izvedli klubski tečaj prve pomoči. Ampak 
mi smo verjeli in tako je tudi Mateja uspešno 
opravila izpit.
Benjamin je nova moč pri Jamarskem klubu 
Kamnik. Spomladi se je JK Topolšica pridružil 
na treningih in njegova volja do raziskovanja 
jam je botrovala, da je znanje hitro srkal vase. 
Kar prehitro so poletni meseci minili, ampak 
Benjamin je veliko treniral na poletnih jamar-
skih taborih, saj se je udeležil tako razisko-
valnega tabora na Korošici kot tudi tabora na 
Veliki planini. Že se nadejamo veliko skupne 
družbe med raziskovanjem.
Izpit za jamarja sta opravljala Filip Kuntu in Fi-
lip Solar. 
Filip Solar se nam je pridružil že leta 2014 pri 

komaj štirinajstih letih. Prve korake smo nare-
dili v Železni jami in kaj kmalu smo se spustili v 
Osoletovo jamo. Nato smo preživeli kar nekaj 
časa ob ognju in kopanju Dihalnika Keramika. 
Pridno je obiskoval jame in pridobival znanje, 
ki ga potrebuje vsak dober jamar. Nato ga je 
bolezenski vrag za celo leto iztrgal iz naše 
družbe in komaj smo čakali, da zopet prič-
nemo tiščati nos v podzemlje. S svojo močno 
jekleno voljo se je vrnil in skupaj smo že merili 
novo jamo z imenom Brlog bratov Solar. Sedaj 
mladost kipi iz njega in skoraj je zmanjkalo 
časa, da bi ponovili vse, kar se je naučil v teh 
šestih letih jamarske poti. Sedaj že stremimo 
po težjih jamarskih podvigih.
Filip Kuntu je jamar iz Maribora, ki se je med 
hojo po hribih spraševal, kaj se nahaja pod to 
skorjo zemlje in kamenja. Tako je dobil naš 
kontakt in skupaj smo najprej očistili Mornovo 
zijalko, nato pa sva ga Žigom peljala v Loko-
viško jamo, da je videl tudi lepšo stran tega, 
kar se skriva pod hribom. Hitro se je učil in sku-
paj smo raziskali že kar nekaj koščkov podze-
mlja. Za nas pa je že veliko, da je končal študij 
medicine. Kar je prišlo Žigu še kako prav, ko 
mu je v Treh vhodih padel kamen na prst. Tako 
mu ga je strokovno oskrbel in lahko je počakal 
na planini do konca tabora. S poglobljenim in 
inovativnim razmišljanjem o jamarski tehniki 
in opremi, ki jo jamarji uporabljamo pri razi-
skovanju, bomo po Filipovi zaslugi v koraku s 
časom. Ker mu je usvajanje jamarskih veščin v 
preteklih letih šlo zelo gladko, se je odločil za 
neposreden naskok na naziv Jamar, kar mu je 
več kot odlično uspelo.
Čestitke vsem in hvala tudi Jamarski zvezi 
Slovenije za izvedbo izpitov. Mi pa že gremo 
novim izzivom naproti.

100 let je lahko 
prelomnica

Topolški jamarji 
uspešno opravili 
jamarski izpit

Milojka B. koMprej Maks peTrič
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Ko nam je težko, stopimo skupaj, je vodilo vodstev 
ŠPZDU
V Šaleški dolini in še bolj intenzivno v osrednjem 
delu krajev Šmartno ob Paki, Šoštanj in Velenje, kjer 
deluje deset društev upokojencev in klub upokojen-
cev Gorenje, je bilo v obdobju med razglašeno epi-
demijo koronavirus na videz delovno zatišje. Ukrepi 
ne-druženja in prepoved prehajanja meja občin so 
upočasnili delovanje, saj se ni vedelo, ali bodo načr-
tovane aktivnosti sploh lahko izvedene. Posamezni-
ki, ožje skupine in člani vodstev DU so samostojno 
delovali v številnih primerih kot prostovoljci, kot 
člani ekip projektov Starejši za starejše, v različnih 
občinskih odborih, komisijah in ekipah, v civilni zaš-
čiti ter KO Rdečega križa idr. Kot rizična skupina za 
obolenje in težji potek morebitnih obolenj za Co-
vid-19, pa je bilo tega po svoje manj, saj je bilo po-
trebno upoštevanje strožjih preventivnih mer, ki jih 
je vpeljevala skupina NIJZ in vladna dnevna politika, 
s ciljem kar najbolj zajeziti širjenje epidemije. S tem 
je po svoje krojila življenje ljudi v naši deželi in v na-
šem ožjem okolju. Čeprav se tudi strokovna javnost 
ni povsem strinjala z načini in intenzivnostjo določe-
nih ukrepov, je gotovo, da stihija v primeru širjenja 
in prenosa korone, še dokaj neznane bolezni, ne bi 
pomagala k zajezitvi bolezni, še zlasti med starej-
šo populacijo. Posamezniki, kot tudi ožje skupine v 
društvih upokojencev, tudi v DU Šoštanj in DU Ravne 
pri Šoštanju, so odigrali zelo pomembne vloge, da 
je bilo lažje prav ljudem, ki so bili bolj ranljivi za okužbe 

in obolenja. Nosilci funkcij in nekateri strokovni 
sodelavci društev upokojencev so kljub srhljivemu 
vzdušju pletli načrtovana dejanja, da bi po preklicu 
epidemije in prekinitvah ukrepov lahko nadaljevali z 
delom. Na področju občine Šoštanj so morali odpo-
vedati nekatere dogodke in prireditve na ravni upo-
kojenske pokrajinske zveze »Šaleške«, tako pa tudi 
širše v dolini in Šmartnem ob Paki. Predsednik Ša-
leške pokrajinske zveze Franc Vedenik nam je pred 
osrednjo poletno sezono povedal, da so člani DU v 
Šaleški dolini zdravstveno krizo in krizo odnosov na 
območju delovanja preživeli v povezavi s strokovni-
mi institucijami in občinami dobro, brez pretežkih 
žrtev in močnejši, pripravljeni na morebitno ponovi-
tev okužbenega vala, ki se je pred jesenjo spet pri-
čel krepiti. »Globoko smo si oddahnili, ko je pritisk 
popustil in so občani in država spet skoraj normalno 
funkcionirali. Kot poletni predah, ki je omogočil celo 
nekaj dopustnih aktivnosti in koriščenje vavčerjev 
za omogočanje koriščenja dopustov tudi starejšim 
in ranljivim skupinam. Spet smo se veselili tudi dela, 
druženja, ki nam prinašata veselje in možnost nada-
ljevanja našega poslanstva,« nam je povedal Vede-
nik še pred jesenskim obdobjem, ki pa je ponovno 
pokazalo, da je koronavirus še med nami in da je po-
letna sprostitev spet doprinesla k slabšanju preven-
tivnega vedenja in s tem večanju možnosti prenosa 
bolezni. Predsednik je predstavil še vedno aktualne 
dogodke v času od junija do oktobra, če bodo ostali 
pogoji izvajanja vsaj v takšnem stanju, kot se kaže 
v teh dneh in tednih. Dejal je še: »Delo društev je v 
času korona krize precej zamrlo, vendar so se vod-
stva teh prilagajala razmeram in delovala po svojih 
zmožnostih. Svoje člane smo stalno obveščali o po-
sebnostih, zaznali smo, da ljudje potrebujejo infor-
macije, želijo si kontaktov. Izredno delo smo opravili 
pri razdeljevanju donirane hrane, kjer so se v času 
korona krize zelo povečale potrebe.« Društva so de-
lovala tudi precej samostojno, saj so v različnih oko-
ljih specifične različne potrebe in so aktivnosti in po-
moč drugačne. Upravni odbor ŠPZDU je v povezavi 
z društvi in klubom že zastavil delo oz. izvajanje pro-
grama dela v jesenskem obdobju. Namera je, da se 
izvede vsaj glavne, s planom predvidene prireditve, a 

je nekaj ključnih že bilo dokončno odpovedanih, saj 
ta čas ne omogoča več izvedbe tudi zaradi očitnega 
novega vala obolenj. Tako so tradicionalno srečanje 
»zlatih« in »diamantnih« poročnih parov v avgustu 
odpovedali. V septembru in oktobru nameravajo 
izvesti vsaj del programa »Dnevi medgeneracijske-
ga sožitja«, izvedli pa bodo vsa športna tekmovanja 
z na novo postavljenimi termini tekmovanj, več so 
jih do tega časa že izvedli. »ŠPZDU Velenje so se v 
času korona krize odzvala z organiziranjem široke 
palete pomoči. Opozorili smo nase, da smo še ved-
no aktivni člen naše družbe, da želimo zagotavljati 
kvalitetno življenje ne samo starejšim, temveč tudi 
ostalim generacijam. Kriza je še povečala pripadnost 
članstva v društvih, prostovoljstvo se je pokazalo kot 
izrednega pomena pri zagotavljanju pomoči obča-
nom, včlanjevanje v naše vrste je celo v porastu,« 
je še povedal predsednik Franc Vedenik. V začetku 
septembra so vodstvo ŠPZDU Velenje in vodje sku-
pin kulture, športa in rekreacije (namizni tenis je bil 
organiziran v REKS DU Ravne pri Šoštanju), športne 
aktivnosti koordinira in vodi neutrudni športni ani-
mator s skupino sodelujočih pri društvih Boris Zajc 
s kolegi iz posameznih društev. Ponovno so poizku-
šali organizirati revijo pevskih zborov na prostem (v 
Šoštanju, a je odpadla) in rokodelske delavnice z 
razstavo ročnih del (ki jih organizira podpredsednica 
ŠPZDU Vladimira Tisnikar s svojo ekipo). Slednje so  
posneli po društvih in jih predstavljajo na YouTubu 
ter Facebooku, da je možen ogled vsem članom, ki 
imajo dostop do interneta in digitalnih omrežij, ter 
širši javnosti. V DU Škale so ob organizaciji njihovega 
prireditvenega odbora, ki ga koordinira predsednik 
Milan Tepej, pripravili 25. septembra v Škalah kultur-
no-umetniški večer na prostem. V okviru načrtovanih 
2. dnevov medgeneracijskega sožitja v Šaleški dolini 
(po prvih lanskih, ki so bili izvedeni zelo uspešno), 
rokodelsko razstavo pa bodo izvedli v soboto, 10. ok-
tobra, na javnem prostoru na prostem ali v kulturnem 
domu v Velenju, če bodo pridobili pozitivno mnenje 
NIJZ. So se pa morali odreči zaključku vseh priredi-
tev z množično udeležbo.

Območno združenje veteranov vojne za Slo-
venijo Zgornjesavinjsko-Zadrečke doline (OZ 
VVS ZSZD) je v soboto, 19. septembra 2020, 
na strelišču v Gornjem Gradu organiziralo 
strelsko tekmovanje z malokalibrsko puško 
za VIII. memorial Edija Mavriča – Savinjčana.
Strelci so se pomerili s serijsko malokalibrsko 
puško z odprtimi merki, sede, na razdalji 100 
m, tarča MK 50 x 50, s prednjim naslonom. 
Tekmovanje je potekalo v ekipni in posamični 
konkurenci, nastopilo je 7 ekip in 22 strelcev.
V ekipnem delu tekmovanja je izmed 7 ekip 
(22 strelcev): 
1. mesto dosegla ekipa: OZVVS Zgornjesavin-
sko-Zadrečke doline 2
(Marjan Hanžekovič, Ivko Poličnik in Peter Bre-
zovšek) z 275 krogi;
2. mesto zasedla ekipa: OZVVS Zgornjesavin-
sko-Zadrečke doline 1 (Andrej Kolenc, Negro 
Kočar in Ivan Rihter) z 273 krogi;
3. mesto zasedla ekipa OZVVS Šoštanj (Franc 
Oštir, Robert Rutnik in Mirko Stane Glažar) z 
256 krogi.
V kategoriji posamično je tekmovalo 22 strel-
cev, kjer je 1. mesto zasedel član OZVVS Zgor-
njesavinsko-Zadrečke doline Marjan Hanžekovič 

s 93 krogi, drugi je bil Ivan Rihter iz OZVVS 
Zgornjesavinsko-Zadrečke doline z 92 krogi, 
tretji pa je bil naš član Robert Rutnik iz OZVVS 
Šoštanj z 91 krogi.
Prehodni pokal za memorial Edija Mavriča – Sa-
vinjčana bo do naslednjega leta krasil prostore 
OZVVS Zgornjesavinsko-Zadrečke doline. 

Pokale in medalje so podelili Predsednik 
POZŠP Dare Sevšek, Predsednik OZVVS Šo-
štanj Leon Stropnik, sekretar PVD Sever Celje 
Stane Malgaj in predsednik OZVVS ZSZD Maks 
Slatinšek.

Šaleška 
Pokrajinska zveza 
DU si prizadeva 
izpeljati kar največ 
aktivnosti

Strelci OZVVS 
Šoštanj na VIII. 
memorialu 
Edija Mavriča – 
Savinjčana

jože Miklavc leon sTropnik

Podpredsednica ŠPZDU Vladimira Tisnikar in predsednik DU Šoštanj Foto Jože Miklavc
Predsednik ŠPZDU 
Franc Vedenik Foto Jože Miklavc

V soboto, 3. oktobra, ob 10.00 bo v šoštanjski župnijski cerkvi srečanje 
zakonskih jubilantov. Lepo vabljeni!  
SVETE MAŠE NA 27. NEDELJO MED LETOM – ROŽNOVENSKA 
NEDELJA, 4. OKTOBRA 2020
Šoštanjska župnijska cerkev ob 7.00 in 8.30
Šoštanjska mestna cerkev ob 19.00 
Zavodnje ob 10.00 | Sveti Križ ob 10.30 
 SVETE MAŠE NA 28. NEDELJO MED LETOM, 11. OKTOBRA 2020
Šoštanjska župnijska cerkev ob 7.00 in 8.30
Šoštanjska mestna cerkev ob 19.00 
Bele Vode ob 8.30 | Zavodnje ob 10.00 | Šentvid ob 16.00 
 SVETE MAŠE NA 29. NEDELJO MED LETOM – MISIJONSKA 
NEDELJA, 18. OKTOBRA 2020
Šoštanjska župnijska cerkev ob 7.00 in 8.30 ter 15.00 (Vera in Luč)
Šoštanjska mestna cerkev ob 19.00 
Bele Vode ob 8.30 | Zavodnje ob 10.00 (Srečanje starostnikov in bolnikov)
 SVETE MAŠE NA 30. NEDELJO MED LETOM – ŽEGNANJSKA 
NEDELJA, 25. OKTOBRA 2020
Šoštanjska župnijska cerkev ob 7.00 in 8.30
Šoštanjska mestna cerkev ob 18.00 
Bele Vode ob 8.30 | Zavodnje ob 10.00

SVETE MAŠE V 
DOMU ZIMZELEN: 6. IN 20. 10. 2020 OB 19.00. LEPO VABLJENI!
Pričeli smo z veroukom, zato ste lepo vabljeni, 
da veroučenci redno in zavzeto obiskujete veroučne ure!  

URA Pon. Tor. SRE. ČET.

12.15 2. A RAZRED (Krt) 2. B RAZRED (Krt) 2. C RAZRED (Krt) 3. C RAZRED (Hrastnik)

3. A RAZRED (Hrastnik) 3. B RAZRED (Hrast-
nik)

6. RAZRED (Osterc) 6. RAZRED (Osterc)

13.05 5. A RAZRED (Krt) 4. B RAZRED (Kavšak) 2. D RAZRED (Krt) 6. RAZRED (Osterc)

7. RAZRED (Hrastnik) 5. B RAZRED (Krt) 4. C RAZRED (Kavšak) 9. RAZRED (Hrastnik)

8. RAZRED (Hrastnik)

13.55 1. RAZRED (Krt) 4. A RAZRED (Kavšak) 5. C RAZRED (Kavšak) 9. RAZRED (Hrastnik)

8. RAZRED (Hrastnik) 5. D RAZRED (Krt) 6. RAZRED (Osterc)

7. RAZRED (Hrastnik)

14.45 Kombinirana 
skupina (Osterc)

14.45

15.30 1. RAZRED (Dermol)

16.30 1. RAZRED (Dermol)

Cerkev Bogoslužna oznanila

n a Š a  d r u Š t v a

Foto arhiv OZVVS



20 l i s t 21

K i m a v e c  2 0 2 0

Šola in vrtec

Pred štirimi leti UČENKA ŠOLE, sedaj diamantna 
maturantka Anamarija Mežnar
Pred štirimi leti smo v intervjuju z Anamarijo 
Mežnar zapisali: »Pač reče, da je sicer državna pr-
vakinja v kemiji in logiki, a ni posebna športnica. 
In da igra tri inštrumente, peče torte in obvlada 
angleško in nemško.«
Anamarija je namreč takrat končala devetlet-
ko v OŠ KDK, dobila priznanje župana za devet 
odličnih let, si prislužila naziv UČENKA ŠOLE in še 
bi lahko naštevali. 
Pred štirimi leti smo tudi zapisali: »Anamarija 
Mežnar iz Florjana pri Šoštanju zagotovo ni čis-
to običajna najstnica. A bolj kot spoznanje, da je 
nekaj posebnega in da ima veliko danosti, je raz-
veseljivo dejstvo, da ta znanja, talente in uspehe  
dojema na umirjen način.«
Anamarija, štiri leta so meni hitro minila, kaj 
pa tebi?
Tale štiri leta so meni minila celo prehitro. Zdi se 
mi, kot da sem še vedno tista deklica, ki je malo 
prestrašena, a vendar željna novih izzivov in iz-
kušenj, prvič vstopila v gimnazijo. Če nam čas 
hitro teče, pomeni, da se imamo lepo – jaz sem 
na I. gimnaziji v Celju preživela štiri res lepa leta, 
spoznala izjemne ljudi in tudi sama iz majhne 
zrasla v malo večjo deklico. 
S katerimi vsebinami si jih zapolnila razen z 
šolo?
Ker sem take vrste oseba, ki jo zanima veliko 
(včasih celo preveč) stvari, sem svoj prosti čas 
seveda zapolnila z različnimi dejavnostmi. Takoj 
v prvem letniku sem se pridružila mešanemu mla-
dinskemu pevskemu zboru naše gimnazije, kat-
erega zavzeta članica sem bila vsa štiri leta (pa 
še zdaj se jim včasih pridružim na kakšnih vajah). 
Zbor je bil res ena velika družina; čeprav smo 
na pevske vaje večkrat prišli utrujeni od celod-
nevnega učenja, smo se domov vedno odpravili z 
nasmehom na obrazu. Udeležili smo se tudi nekaj 
tekmovanj, med drugim smo v Palmanovi in Pragi 
osvojili najvišja odličja. Pred dvema letoma pa se 
nas je nekaj deklet odločilo, da ne želimo nikakor 
zaostajati za fanti, ki že vrsto let prepevajo v Ok-
tetu Kajuh, zato smo ustanovile svoj Oktet Brina 
(Brina je bila ena od Kajuhovih prijateljic/ljubezni, 
zato smo se poimenovale po njej). Prav tako pa 
sem članica mešanega pevskega zbora Svoboda 
Šoštanj. 
Že peto leto vodim otroški pevski zborček naše 
župnije, ki sem ga prevzela od Anke Jazbec. Enk-
rat tedensko se dobivamo na vajah, ob nedeljah 
pa s svojim prepevanjem polepšamo mašo. 
Po končanih 8 letih klavirja, sem se 2 leti učila 
igrati še orgle.
Presenetljivo mi tudi ob vseh teh dejavnostih še 
ostane nekaj prostega časa, ki pa ga zapolnim s 
peko tort in vsega, kar je sladko, branjem, ustvar-
janjem, pozimi pa izjemno rada smučam.

Kot rečeno … presenetljiva in uspešna. A vrni-
va se k šoli. Kajuhova gimnazija Celje, kako je 
teklo učenje?
Iskreno sem že po dveh tednih na gimnaziji 
mislila, da mi nikakor ne bo uspelo odpisati niti 
prvega testa, kaj šele dokončati letnika. Sama 
imam srečo, da si snov hitro zapomnim, zato mi 
za učenje nikoli ni bilo treba porabiti veliko časa. 
Najbolj pomembno pa je po mojem mnenju sprot-
no delo in poslušanje pri pouku, saj so nam profe-
sorji snov izjemno dobro razložili, seveda pa tudi 
zavedanje, da se učimo zase in ne le za ocene.
Tekmovanja?
Tudi v srednji šoli sem tekmovala na različnih tek-
movanjih, nekje bolj, nekje manj uspešno. Najbolj 
sem se našla v biologiji in kemiji, kjer sem tudi 
osvojila zlato priznanje, letos pa sem se udeleži-
la tudi mednarodne biološke olimpijade. Ta bi 
morala biti julija na Japonskem, a je zaradi virusa 
potekala na daljavo. Kljub temu da za priprave 
nismo imeli praktično nič časa, sem presenetila 
samo sebe in osvojila bronasto odličje.
In sva prišli do mature, kako je bilo?
Ah, matura. Strah vsakega srednješolca. Na naši 
gimnaziji so se priprave začele že v tretjem let-
niku, zato smo bili maja res dobro pripravljeni 
na izziv, ki nas je čakal. Smo pa vendarle malce 
posebna generacija, saj smo velik del naših matu-
ritetnih priprav izpeljali na daljavo. Sama sem bila 
na začetku pandemije čisto prestrašena, saj nis-
mo vedeli, ali matura sploh bo, in če bo, v kakšni 
obliki bo potekala. Na srečo se je vse izpeljalo po 
načrtih.
Kako ti je uspelo doseči najvišji naziv, naziv 
diamantne maturantke. 
To vprašanje sem v zadnjih mesecih slišala že 
mnogokrat, a žal še vedno nimam univerzalnega 
recepta. Sama sem pričakovala 29/30 točk, cilj pa 
mi je bil le doseči dovolj točk, da bom sprejeta 

na študij. 13. julija, ko smo izvedeli rezultate, sem 
bila tako zelo presenečena, da sem uspela zbra-
ti 33 točk. Ker pa mi je pri eseju iz materinščine 
manjkal le en odstotek do višje ocene, sem 
napisala ugovor in na začetku avgusta izvedela, 
da sem postala diamantna maturantka. Še vedno 
kar težko verjamem, da je to uspelo prav meni. 
Čestitamo in čestitam! Imava primerjavo, ko-
liko jih je na Celjski gimnaziji že doseglo kaj 
takega?
Uh, žal ne vem točne številke, nas je pa bolj malo. 
Letos je bilo na naši šoli 21 zlatih maturantov, od 
tega kar 8 iz našega razreda. Na stopnišču naše 
šole sta na steni dve ogromni tabli z imeni vseh 
zlatih in diamantnih maturantov, ki so obiskovali I. 
gimnazijo. S sošolci smo se že od prvega letnika 
dalje hecali, a bomo nekoč pa tudi mi zapisani na 
teh znamenitih tablah, nihče od nas pa ni resnič-
no verjel, da nam bo to tudi zares uspelo.
Kam in kaj greš študirat?
Že od nekdaj vem, da si želim študirati nekaj 
naravoslovnega, in tako je skozi leta dozorela 
odločitev, da se vpišem na Medicinsko fakulteto 
v Ljubljani. Svoje znanje želim uporabiti za dober 
namen, za pomoč drugim, prav tako pa se mi zdi 
medicina izjemno zanimiva.
Že pri petnajstih si bila izjemno izoblikovana 
oseba, kakšen je tvoj življenjski nazor?
Ker sem se nekaj časa učila francosko in sem 
se kar malo navezala na malega princa, si bom 
tole vodilo sposodila od njega: »Kdor hoče videti, 
mora gledati s srcem.«
K temu ni kaj dodati, iskrena hvala za tale vpo-
gled v tvoj izjemni svet. Še naprej po svoji poti.
P. S. Anamarija ob intervjuju še ni vedela, da bo 
za občinski praznik prejela županovo priznan-
je. Čestitamo. 

V mesecu septembru vrtci ponovno odpirajo 
svoja vrata in začne se novo vrtčevsko leto.
Prihod v vrtec je za otroke pomemben dogodek in 
prav poseben korak v svet, še posebej za otroke, 
ki prvič vstopajo vanj. Zato strokovni delavci prav 
v mesecu septembru posvetimo vso pozornost 
uvajanju otrok v ta novi svet in v vrtčevsko okolje.
Ob vstopu v novo okolje se otroci srečajo s števil-
nimi novimi vtisi in doživetji. Prilagoditi se morajo 
novemu ritmu življenja in spoznati nove odrasle 
osebe, ki jih bodo varovale in jih imele rade. Ko 
otrok stke tako zelo pomembne nitke naklon-
jenosti do vzgojiteljice, se vzpostavi vez, ki mu 
omogoča dobro počutje, veselje, interes za igro 
in ustvarjanje ter optimalni razvoj.
Kot vsi začetki so tudi prvi dnevi v vrtcu težji, joka-
vi, vendar otroška radovednost premaga še tako 
veliko žalost in otroci kar naenkrat nehajo jokati.
Takrat igralnice napolni otroški živ žav, razisko-
vanje med igračami, čebljanje, igra, druženje, 
ples, pesem, pravljice, risanje, ustvarjanje …
Takrat strokovni delavci Vrtca Šoštanj uresniču-
jemo vizijo, ki pravi: »Želimo biti varen, prijazen, 
sodoben in drugačen vrtec, v katerem bodo 
odraščali srečni in zdravi otroci. Nuditi jim želimo 
bogastvo izkušenj in vzpodbujati njihovo pozitiv-
no samopodobo.«

Z lepo pesmijo in nasmehom na obrazu smo 
zakorakali v novo šolsko leto. Novi otroci, 
nove vzgojiteljice, nova pravila in nove na-
vade (maske, razkužila, varna razdalja …) so 
nas pospremili v prvi šolski dan. 
Kljub temu smo skozi vrata vstopili pogumno, 
veselo in v velikem pričakovanju. Vsakod-
nevno upoštevamo in z otroki govorimo o 
higienskih priporočilih, izdanih s strani NIJZ 
za preprečevanje pojava in širjenja covid-19. 
September bomo posvetili tudi spoznavanju, 
odkrivanju in spletanju prijateljstev. Nekatera 
prijateljstva bomo le okrepili, druga zgradili na 
novo. Ker si želimo ostati zdravi, se že in se še 
bomo veliko gibali na svežem zraku. Želimo si, 
da bo šolsko leto 2020/21 za vse nas zdravo in 
uspešno.

Izjemna, a 
skromna

Veselo v vrtec

V vrtec hitim, 
se s prijatelji 
veselim

Milojka B. koMprej

DaMjana sečki

Manja Božič

Š O l a  i n  v r t e c Š O l a  i n  v r t e c

Anamarija na fotografiji desno skupaj s sestro Polono, s katero velikokrat skupaj nastopata.          Foto osebni arhiv

Foto arhiv Vrtca Šoštanj

Že od jutra si prepevam,
vem da bo prekrasen dan,
vse mi teče kot po maslu,
veter piha v pravo stran.

Nisem sončece, a sijem,
nisem ptička, a letim.
Kam me nese? Prav me nese –
nos imam, pa grem za njim.

Mi je kakšno zrno sreče
padlo v čevelj ali žep?
Kamorkoli se obrnem –
svet je velik, svet je lep.

Kajti danes sem kot sonce,
danes poje mi korak.
Kdo je pihnil, pihnil, pihnil
dobro voljo skozi zrak … 

Anja Štefan – Že od jutra si prepevam

Foto arhiv Vrtca Šoštanj
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Š O l a  i n  v r t e c

Tudi v enoti Mojca v Gaberkah smo pogumno 
zakorakali v novo šolsko oziroma vrtčevsko 
leto. Otroci so se po počitnicah z velikim ve-
seljem vrnili nazaj med svoje prijatelje
V enoti smo sprejeli tudi nekaj novincev, ki 
so se hitro navadili na vrtec. Skozi ves mesec 
september smo se veliko igrali, peli, plesali in 
likovno ustvarjali. Prav tako smo veliko časa 
preživeli na prostem, tako na igrišču kot tudi 
na sprehodih in v gozdu. Opazovali in sprem-
ljali smo spreminjanje narave, se igrali z nara-
vnimi materiali in se lepo imeli. Otrokom smo 
konec septembra pripravili tudi različne Pikine 
delavnice.

Konec meseca avgusta smo se poslovili 
od poletnih počitnic in zakorakali v novo 
vrtčevsko leto. Prvi septembrski dnevi so bili 
polni najrazličnejših dejavnosti in prijetnih 
doživetij. 
Po dolgem času smo se ponovno srečali z 
nekaterimi prijatelji, ki jih že dolgo nismo videli.  
Ker pa je bilo vreme zelo prijetno in so nas topli 
sončni žarki kar vabili na prosto, smo veliko 
časa preživeli zunaj v naravi ob raziskovanju 
bližnje okolice. 

Ponovno skupaj

Mesec september 
v enoti Urška

špela Božič

aleksanDra sTropnik

Foto arhiv Vrtca Šoštanj

Foto Anja Namar

amadeja kompRej beRce

Dopustnik iz severne Nemčije na sprehodu po 
Tirolskem sreča starega kmeta, ki kosi travo.
Pa reče Nemec: »Danes je pa prekrasen dan, ali 
ne?«
Tirolski kmet: »Ja, ja.«
Nemec: »Tu imate veliko lepih gora.«
Tirolski kmet: »Ja, ja.«
Nemec: »In tako svež zrak!«
Tirolski kmet: »Ja, ja.«
Nemec: »Ampak bedakov je pa tudi veliko tukaj.«
Tirolski kmet: »To je res, ampak k sreči gredo po 
počitnicah domov.«

Med drugo svetovno vojno dobijo partizani 
podatek, da bodo šli Nemci ob 20:15 po cesti 
mimo Dražgoš.
Nad cesto postavijo zasedo, na Bičkovo skalo 
pa mitraljez. Ura je 20:15, Nemcev od nikoder. 
Ob 20:30 jih še vedno ni. Ob 22:00 mitraljezec 
zaskrbljen priteče h komandantu in ga vpraša: 
»Ejga, de se j'm ni kej zgudil?«

Kakšna je razlika med E.T.-jem in moškim?
E.T. vsaj pokliče domov.

***

Zakaj moški nimajo krize srednjih let?
Ker vsi obtičijo v puberteti.

Šale
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NAVPIČNO
2. Slabokrvnost
3. Oddelek konjenice
4. Drsenje na mokri površini
5. Apetit
6. Poroštvo, varščina
9. Let žoge v loku
13. Rojak
15. Priprava za zapis zvoka
16. Prebivalci Adrijancev
17. Slovenski fizik (Mitja)
18. Krčmar, gostilničar
19. 60 minut
23. Domača pernata žival
24. Slovenski pesnik (Stanko)
25. Reka v Španiji
28. Ročaj

r a Z v e d r i l O

VODORAVNO
1. Švedski pohištveni gigant
4. Enota za električni naboj, kulon
7. Poročena ženska
8. Priprava za šifriranje besedila
10. Klada za sekanje drv
11. Ciničen človek
12. Davek na blago

14. Grenki zeliščni liker
16. Sladek južni sadež
20. Tone Svetina
21. Mesto ob Idrijci
22. Jarek
26. Glavno mesto Italije
27. Retoromanski jezik Ladincev
29. Populacija, ki se ne križa z drugimi



V podporo oživitve nekdanjega Trga bratov Mravljakov, ki se je z občinskim odlokom Občine Šoštanj preimenoval v Glavni trg, uradno razglašen 19. sep-
tembra 2020 z javno prireditvijo, so se že pred tem zbrali na temeljito obnovljenem in preurejenem trgu in z likovnim ustvarjanjem popestrili in poživili 
sceno domači umetniki. Zbral in povabil jih je Šoštanjčan z veliko začetnico Alimpije Košarkoski, ki je že napovedal, da bo likovna ustvarjalnica postala 
tradicionalni poznopoletni dogodek. Tega je požegnal s svojo prisotnostjo tudi župan Darko Menih, epilog vsemu lepemu pa bo tudi postavljena razstava 
slikarskih in kiparskih del tega dogodka. 
Da je dogajanje že prvič uspelo, so med drugimi poskrbele znamenite dame iz Šoštanja, ki se rade družijo tudi v okviru kulturno-umetniškega društva Har-
monija, Marinka Košarkoska, domačinka, naključna obiskovalka prireditve Zora Turk, »šefica« Harmonije Sonja Bercko Eisenreich in vodja skupine Šola 
zdravja Ljubica Donko. Kaj so si imele povedati »meščanke izpod Lepega kamna«, fotokronist ni izvedel, slika pa govori o veselju z uspešno izvedenim 
dogodkom, ki je zametek oživljanja »novega« trga s prestavljenim kipom sv. Marije Roženvenske.

Naj Šoštanj zaživi v harmoniji sodelovanja, ustvarjanja in druženja jože Miklavc

Fotoanekdota 

F O t O a n e k d O t a ,  Z a d n j a  n O v i c a

 Foto Jože Miklavc

Zadnja novica

V soboto, 19. septembra, so v Šoštanju v skladu z aktualnimi zahtevami Nacionalnega inštituta za javno zdravje Republike Slovenije (NIJZ) predali namenu 
temeljito prenovljeni Trg bratov Mravljakov, ki se z odlokom Občine Šoštanj zdaj imenuje Glavni trg. 

V Šoštanju so slovesno predali namenu obnovljen, zdaj Glavni trg! jože Miklavc

       Foto Jože Miklavc 


